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Oversendelsesforslag fra kommunestyret 17.10.22 
 

 
1. Oversendelsesforslag fremsatt av Midtun (FRP) under KST sak 104/22 Samlesak for 

spørsmål pkt. 9. 

 
Midtun (FRP) viste til sak 85/19 avfallsstrategi Skudeneshavn, og fremmet følgende 
oversendelsesforslag: 
 
Planen for avfallshåndteringen i Gamle Skudeneshavn skal behandles politisk for å sikre at både 
kommunens og innbyggernes interesser og verdier blir ivaretatt.  
Da det haster med å få på plass en god og forenlig løsning, utarbeides det en sak for behandling av 
planen i førstkommende formannskapsmøte. 
 
Oversendelsesforslaget ble oversendt formannskapet uten realitetsbehandling. 
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Kvalitets- og utviklingsmelding for Karmøyskolen 2021-2022 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar Karmøyskolen 2021 – 2022 Kvalitets- og utviklingsmelding til orientering. 
 
 
 

 

Saksutredning 
Det er fastsatt i opplæringsloven at skoleeier plikter å utarbeide en årlig rapport om tilstanden i 
opplæringen. Dette kalles en tilstandsrapport, men i Karmøy kommune har man utvidet 
rammene for denne rapporten og har derfor valgt å kalle den kvalitets- og utviklingsmelding. 
Kommunen er satt til å være skolemyndighet, og det er kommunestyret som formelt sett er 
skoleeier. Ut fra dette har kommunestyret et overordnet ansvar for at skolene gir en kvalitativt 
god og tilpasset opplæring for barn og unge. 
 
Kvalitets- og utviklingsmeldingen er en del av det nasjonale kvalitetsvurderingssystemet. Som et 
minimum skal meldingen omhandle læringsresultater, skolemiljø og gjennomføring i 
videregående skole. Overordnede mål for det nasjonale kvalitetsvurderingssystemet er å bidra 
til kvalitetsutvikling på alle nivåer i grunnopplæringen og økt læringsutbytte for den enkelte 
elev. 
 
Rådmannen har valgt å inkludere et fremtidsperspektiv i kvalitets- og utviklingsmeldingen. Dette 
presenteres i kapittel 3. Meldingen inneholder også et sammendrag, mens hovedområdene i 
meldingen er omtalt i kapittel 2. Det er gjort noen strukturelle endringer fra meldingen i fjor. De 
aller fleste tabellene ligger nå som vedlegg. Dette er gjort for å gjøre det lettere å lese 
meldingen som en sammenhengende tekst. Det er laget lenker til vedleggene slik at det skal 
være enkelt å finne frem til de aktuelle tabellene.  
 
Rådmannen bruker blant annet kvalitets- og analysesystemet Insight fra Conexus i utarbeidelse 
og analyse av data. Dette verktøyet har så høy andel av elevresultatene i grunnskolen at man 
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kan regne dette som et nasjonalt gjennomsnitt. Alle resultater og analyser baserer seg på 
skoleår og ikke kalenderår. 
 
Rådmannens konklusjon 
Rådmannen mener at foreliggende kvalitets- og utviklingsmelding dekker de lovkrav som er 
gjeldende, og gir en god oversikt over tilstanden i og videre utviklingsarbeid for Karmøyskolen. 
Meldingen danner grunnlag for prioriteringer i kommunens kvalitetsarbeid, sammen med 
nasjonale styringsinitiativ. 
 
Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
Opplæringsloven § 13-3e. 
 
 

 

 

Vedlegg: 

Karmøyskolen 2021-2022 - Kvalitets- og utviklingsmelding-endelig 
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029/22 Eldrerådet 25.10.2022 

030/22 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 25.10.2022 

106/22 Formannskapet 14.11.2022 

 Kommunestyret  

 

 

Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
 
 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg oppvekst og kultur - 05.10.2022 - 034/22 

Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
 
 

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd - 05.10.2022 - 020/22 

Ungdomsrådet ber om at det sees på mulighet for "meråpent" i de kommunale idrettshallene.  
 
Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
 
 
 

Karmøy ungdomsråd 05.10.2022: 
 

Behandling: 

Ungdomsrådet stille spørsmål ved om de hadde vært en naturlig høringsinstans i forbindelse med 
planen.  
 
Sanna Larsen Mannes foreslo at det sees på muligheten for en ordning med "meråpent" slik som på 
biblioteket i idrettshallene til kommunen. Dette for å ha et tilbud til de som ønsker å trene utover 
ordninær treningstid.   
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Et enstemmig ungdomsråd støttet forslaget til Sanna Larsen Mannes og forslaget oversendes 
administrasjonen.  
 
Innstilling enstemmig vedtatt.  
 
 

KUR- 020/22 Vedtak: 

Ungdomsrådet ber om at det sees på mulighet for "meråpent" i de kommunale idrettshallene.  
 
Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
 
 
 

Hovedutvalg oppvekst og kultur 05.10.2022: 
 

Behandling: 

Innstillingen enstemmig vedtatt 
 
 

HOK- 034/22 Vedtak: 

Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
 
 

Eldrerådet 25.10.2022: 
 

Behandling: 

Reiersen, Hjelmås og Bjelland foreslo følgende fellesforslag: 
Eldrerådet støtter enstemmig rådmannens innstilling. 
Eldrerådet ønsker at en i handlingsplanen tar med universell utforming i arbeidet med eksisterende 
og nye turstier. 
Fellesforslaget enstemmig vedtatt. 
 

ELD- 029/22 Vedtak: 

Eldrerådet støtter enstemmig rådmannens innstilling. 
Eldrerådet ønsker at en i handlingsplanen tar med universell utforming i arbeidet med eksisterende 
og nye turstier. 
 
 

Hovedutvalg teknisk og miljø 25.10.2022: 
 

Behandling: 

Innstilling enstemmig vedtatt.  
 

HTM- 121/22 Vedtak: 

 
Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
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Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 25.10.2022: 
 

Behandling: 

Stangeland foreslo: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber kommunedirektøren igangsette prosesser for å få 
ferdigstilt lysløypene, Sletten / Revur og Almannamyr. 
Rådmannens innstilling med Stangelands forslag enstemmig vedtatt. 
 

RFM- 030/22 Vedtak: 

 
Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2023-2026. 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber kommunedirektøren igangsette prosesser for å få 
ferdigstilt lysløypene, Sletten / Revur og Almannamyr. 
 
 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 
Alle kommuner er pålagt av Kulturdepartementet å utarbeide temaplan for idrett og fysisk aktivitet. 
Dette er også en forutsetning for å kunne søke om spillemidler etter bestemmelsene om tilskudd til 
anlegg for idrett og fysisk aktivitet. 
 
Temaplan for idrett og fysisk aktivitet er en helhetlig plan for idrett og fysisk aktivitet i kommunen. 
Planen består av en tematisk del med klare føringer for det videre arbeidet innen feltet. Videre er det 
laget et handlingsprogram for utbygging av idretts-, frilufts- og nærmiljøanlegg i perioden. 
Departementet pålegger kommunen å rullere handlingsprogrammet hvert år og den tematiske delen 
hvert 4. år. Siste gjeldende plan ble vedtatt av kommunestyret 10.05.2021 og gjelder for perioden 
2021-2024. Det er derfor kun handlingsprogrammet som er oppe til rullering nå. 
 
Hovedmålsettinger i gjeldene plan er: 
 
1. I Karmøy kommune skal alle som ønsker det ha mulighet til å drive idrett og fysisk aktivitet i form 
av trening og mosjon. 
2. Den frivillige, medlemsbaserte idretten skal sikres gode rammevilkår, slik at idretten kan gi gode og 
inkluderende aktivitetstilbud. Det legges særlig vekt på å utvikle attraktive tilbud til barn og unge. 
3. Kommunen skal ha idrettsanlegg og friluftsområder i nærmiljøet hvor folk bor. 
 
Handlingsprogrammet er et svært viktig dokument for kommunen og organisasjoner som søker om 
spillemidler. Det årlig vedtatte handlingsprogrammet danner grunnlaget for prioriteringen av 
spillemiddelsøknadene samt rekkefølgen på utbetaling av kommunalt tilskudd. 
 
Det er viktig å presisere at plass på handlingsprogrammet ikke er en lovnad om at anlegget vil få 
tildelt spillemidler eller kommunalt tilskudd. Det er de årlige budsjettvedtakene som avgjør 
utbetaling av kommunalt tilskudd og svaret på spillemiddelsøknaden som avgjør om og når det 
tildeles spillemidler. 
 
Karmøy kommune legger bestemmelsene om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet V-0732 
fra kulturdepartementet til grunn for hvilke type anlegg som godkjennes og saksbehandling for øvrig 
(heretter kalt spillemiddelbestemmelsene). Det kan spesielt nevnes at anleggene skal være universelt 
utformet.  
 
Etter bestemmelsene er det mulig å søke om spillemidler til: 
•Ordinære anlegg (som også inkluderer rehabilitering av anlegg og større friluftsanlegg) 
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•Nærmiljøanlegg 
 
Hovedregelen for ordinære idrettsanlegg er at det gis 20 % i kommunal støtte og 1/3 i spillemidler 
begrenset oppad til maksimalt godkjent kostnad fastsatt i spillemiddelbestemmelsene. Det ble gjort 
en endring i kommunal støtte ved sist hovedrullering. Tidligere var støtten 1/3 i kommunal støtte til 
foreningsbygde anlegg. For anlegg som søkte spillemidler og/eller hadde forhåndsgodkjennning før 
31.02.2021 tildeles kommunalt tilskudd etter gammel ordning. 
 
I tillegg er det fastsatt i temaplan at for anlegg med godkjent kostnad over kr. 15 millioner skal det 
fremmes egen politisk sak som fastsetter det kommunale tilskuddet. 
 
For nærmiljøanlegg er tilskudd i spillemidler 50 %, begrenset oppad til kr. 300 000. Her er maksimal 
kommunal støtte begrenset til 20 % av godkjent kostnad. 
 
Hvor stor andel av spillemidlene som hvert år tildeles Karmøy kommune er avhengig av en rekke 
faktorer. Blant annet anleggsdekning, antall søknader og søknadssum i vår kommune i forhold til de 
andre kommunene i fylket og ikke minst hvor mye som tildeles vårt fylke. I tillegg har fylkestinget 
vedtatt en modell for prioritering av ulike typer anlegg. 
 
Den totale potten tildelt Rogaland fylkeskommune har økt betydelig de siste årene. Det var i 2022 kr. 
184 millioner til fordeling. Det er en øking på omlag kr. 30 millioner. Spillemidlene som er til fordeling 
kommer fra en andel av overskuddet til Norsk tipping. 
 
Siste fem år har gitt følgende utbetaling av spillemidler til ordinære anlegg og 
nærmiljøanlegg i Karmøy: 
 

År 2022 2021 2020 2019 2018 

Sum 15 134 000 8 517 000 9 088 000 6 242 000 6 262 000 

 
Rogaland fylkeskommune har et stort etterslep i forhold til tilskudd av spillemidler. Omlag 
29 % av godkjente søknader for ordinære anlegg fikk tilskudd. Når man ser på forholdstallene som 
legges til grunn, må søkere i Rogaland regne med å vente i 2 til 3 år før det kan ytes tilskudd, hvis 
man legger et kø-prinsipp til grunn. Det er noe kortere ventetid enn tidligere.  Ventetiden vil være 
lengre i Karmøy grunnet stor kommunal søkermasse. 
  
Den store økningen i tildeling skyldes i all hovedsak en kraftig økning i godkjent søknadssum for 
Karmøy sitt vedkommende. Blant annet er tre kommunale idrettshaller inne: Stangalandshallen. 
Åkrahallen og Vormedal idrettshall. Det ble totalt søkt om over 54 millioner i spillemidler.    
Tildelingen til Karmøy kommune i 2022 var noe under gjennomsnittlig tildeling i fylket. Ventetiden i 
fylket er beregnet fra når det er levert godkjente søknad og ikke fra når søkerne kommer inn på det 
kommunale handlingsprogrammet. Det er derfor viktig at søkerne ikke slår seg til ro med en plass på 
listen, men sender en faktisk søknad om spillemidler. Fra en kommer inn på det kommunale 
handlingsprogrammet til spillemidler tildeles tar det nå omlag 7 år.  
 
Bakgrunnen for hvorfor det ikke sendes spillemiddelsøknad straks anlegget er kommet på 
handlingsprogrammet er forskjellige. Det kan f.eks. være eiendomsforhold (turveier), 
avventer reguleringsplaner eller byggesak, uavklart finansiering, behov for tid til 
planlegging m.m..  
 
Med endring som ble foretatt i tilskuddssatsen for kommunalt tilskudd i hovedrulleringen vil 
ventetiden på kommunalt tilskudd gradvis bli kortere enn ventetiden for spillemidler. I år er det 
bevilget kommunalt tilskudd til idrettsanlegg med kr. 3,15 millioner. Det vil gi en anslått ventetid på 
over 5 år.  
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Årets rullering 
Det er på vanlig måte utsendt invitasjon til aktuelle søkere om å komme med innspill. I tillegg er det 
bedt om tilbakemelding på status for de anleggene på handlingsprogrammet som ikke allerede er 
realisert. Det er også opplyst om at for anlegg det ikke gis tilbakemelding for eller som ikke har 
nødvendig fremdrift vil bli vurdert tatt ut av handlingsprogrammet.  
 
Søkere som har fått utbetalt spillemidler og tildelt kommunalt tilskudd, er tatt ut av listen. 
 
Dette gjelder:  
Klubbdel idrettshall (Aktivitetssal, klubbhus, garderober, lager) ved søker Åkra idrettspark as 
Kunstgressbane ved søker Åkra IL 
Lagerlokale ved søker Skudeneshavn kajakklubb 
Rehabilitering kunstgressbane Åsebøen ved søker Kopervik idrettslag 
Treningspark Visnes ved søker Hinderaker og Visnes vel 
Klatreinstallasjon Åkraparken ved søker Karmøy kommune 
Treningspark Vormedal ungdomsskole ved søker Karmøy kommune 
Rehabilitering av ballbinge Vormedal skole ved søker Karmøy kommune  
Treningspark Kopervik kulturhus ved søker Karmøy kommune  
 
I tillegg er turvei Åkra (Tostemmen Speiderplassen) foreslått tatt ut av handlingsprogrammet. 
Karmøy kommune melder i sitt innspill at de bevilgede midlene til turvei Åkra er i 
budsjettsammenheng flyttet til turvei Vea og Skudenes. Det er derfor ikke avsatt midler i 
investeringsbudsjett til turvei på Åkra. Turveien er heller ikke regulert. Fremdriften i prosjektet er 
svært lav og det er på nåværende tidspunkt høyst uklart om prosjektet blir realisert. Selv om dette er 
et godt tiltak så har ikke tiltaket forankring i en helhetlig reguleringsplan, budsjettmessig dekning 
eller avsatt personellmessig ressurser til å jobbe med prosjektet. Det minnes samtidig om at listen 
rulleres hvert år. Endrer forutsetningene seg kan tiltakshaver komme tilbake med et oppdatert 
innspill ved senere rullering.   
 
Spesielt om Fjord Motor Park 
Handlingsprogrammet har siden 2006 inneholder en rekke tiltak knyttet til Fjord Motorpark: 
Asfaltracingbane, dragracestripe, gokartbane, depot, hovedpitbygg, motocrossbane, ralley-/bil-
/crosskartbane, drifting og taksebane luftsport. 
 
Erverv av eiendom ved ekspropriering har vist seg å være nødvendig for realisering av prosjektet slik 
det er regulert og planlagt. Vedtak 40/21 i kommunestyret 10.05.21 setter en stopp for denne 
prosessen. Det ble fremmet krav om lovlighetskontroll av vedtaket. Statsforvalteren konkludert 
09.11.2021 at vedtaket var lovlig.  
Vedtaket 40/21 ble påklaget av Fjord Motor Park i brev av 31.05.2021. Kommunen fattet 20.09.2021 
vedtak om å avvise klagen. Statsforvalteren stadfestet 13.06.2022 kommunens vedtak om å avvise 
klagen.  
 
Det er sendt brev til Fjord Motorpark med anmodning om status for prosjektet. I tillegg er det sendt 
brev til banestyret på Helganes motorsenter, Karmøy trailklubb og Karmøy motocrossklubb som 
eventuelle bruker av anlegget. Det er ikke kommet tilbakemelding fra noen. 
   
Selv om de idrettsmessige behovene for anlegget ikke er endret så synes fremdriften i prosjektet å 
være stoppet opp og det er på nåværende tidspunkt høyst uklart om prosjektet blir realisert. Ved å si 
nei til ekspropriasjon gir flertallet i kommunestyret også et politisk signal om at planene ikke kan 
realiseres som forutsatt. Det er det naturlig at handlingsprogrammet reflekterer. 
 
Tiltak knyttet til Fjord Motorpark foreslås tatt ut av handlingsprogrammet.  
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En minner samtidig om at listen rulleres hvert år. Endrer forutsetningene seg kan tiltakshaver komme 
tilbake med et oppdatert innspill ved senere rullering. Kommunestyret står da fritt til å legge inn 
anlegge(ne) i handlingsprogrammet igjen.  
 
Gjennomgang av innspill med kommentarer 
Alle innspillene ligger vedlagt. For nærmere detaljer vises det til disse. 
 
Rehabilitering av lys kunstgressbane ved Skudenes ungdoms- og idrettslag 
Lysanlegget ble etablert i 2007. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Utarbeidet tilstandsrapport fra ekstern part anbefaler 
rehabilitering. Rådgiver påpeker at eksisterende lysanlegg er i redusert befatning og ikke gir 
tilstrekkelig lysutbyttet. Det er energi- og driftsøkonomisk fordelaktig å rehabilitere anlegget. Ved en 
overgang fra halogenpærer til ledpærer vil energiforbruket reduseres med 50 % i tillegg til lengre 
levetid på lyspærene.     
 
Fotball er klubbens hovedaktivitet. For å opprettholde og utvikle aktivitetene trenger klubben 
funksjonelle trenings- og kampfasiliteter. Rehabilitering av lysanlegg er et tilskuddsberettiget 
element etter spillemiddelbestemmelsene. 
 
Rehabilitering av lys kunstgressbane foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært 
idrettsanlegg. 
 
Klubblokaler i Storhall Karmøy 
Storhall Karmøy har siden bygging av hallen hatt et stort uinnredet disponibelt areal i 2. etasje. Dette 
innredes nå for å knytte aktivitetene og administrasjonene til Sk. Vedavåg Karmøy og Storhallen 
Karmøy nærmere sammen. Administrasjonen til klubben vil ha kontorer i de nye lokalene. 
Klubblokalet skal dekke mange av nåværende aktiviteter på gammelt klubbhus samt tilrettelegge for 
nye som blant annet gruppeaktiviteter og dans. Mesteparten av dette vil foregå på kveldstid. 
Klubblokaler er tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. Det finnes allerede 
godkjente klubblokaler i Storhall Karmøy. Det har vært dialog med Rogaland fylkeskommune. De har 
godkjent at det kan gis spillemidler til ytterligere et lokale. Fysisk samlokalisering vil gjøre 
samarbeidet og drift lettere. Store deler av klubbens aktivitet foregår allerede i storhallen.     
 
Klubblokaler foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg. 
 
Rehabilitering av eksisterende kunstgressbane i fotballhall ved Avaldsnes idrettslag 
Kunstgressbanen i fotballhallen på Avaldsnes ble etablert i 2011 og er nå den eldste banen på 
Karmøy som ikke er rehabilitert. Det kan søkes om rehabilitering av kunststoffdekke dersom 
tilstandsrapport anbefaler dette etter 10 år. Banen har hatt intensiv bruk og er veldig slitt. De 
innendørs fasilitetene er spesielt viktige for toppfotballen i vinterhalvåret. Utarbeidet 
tilstandsrapport fra Norges fotballforbund anbefaler rehabilitering. Fotball er klubbens 
hovedaktivitet. For å opprettholde og utvikle aktiviteten trenger klubben funksjonelle trenings- og 
kampfasiliteter.  
 
Rehabilitering av kunstgress er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 
Rehabiliteringen må følge det nye kapittelet i forurensingsforskriften (kapittel 23 A) som stiller krav 
til utforming og drift av idrettsbane. Forskriften regulerer idrettsbaner der det brukes plastholdig løst 
fyllmateriale (gummigranulat). Hvis de bytter til et annet fyllmateriale, faller kravene til håndteringen 
av gummigranulat bort. 
 
Rehabilitering av kunstgressbanen foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært 
idrettsanlegg. 
 
Rehabilitering av lys kunstgressbane Karmøyhallen ved Kopervik idrettslag 
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Lysanlegget ble etablert i 2009. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Utarbeidet tilstandsrapport fra ekstern part anbefaler 
rehabilitering. Rådgiver påpeker at eksisterende lysanlegg er i redusert forfatning og ikke gir 
tilstrekkelig lysutbytte. I tillegg er det vanskelig å få tak i reservedeler. Det vil være energi- og 
driftsøkonomisk fordelaktig å rehabilitere anlegget. Ved en overgang fra halogenpærer til ledpærer 
vil energiforbruket reduseres vesentlig i tillegg til lengre levetid på pærene.     
 
Fotball er klubbens hovedaktivitet. For å opprettholde og utvikle aktivitetene trenger klubben 
funksjonelle trenings- og kampfasiliteter. Rehabilitering av lysanlegg er et tilskuddsberettiget 
element etter spillemiddelbestemmelsene. 
 
Rehabilitering av lys foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg. 
 
Rehabilitering av lys kunstgressbane Åsebøen ved Kopervik idrettslag 
Lysanlegget ble etablert i 2011. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Utarbeidet tilstandsrapport fra ekstern part anbefaler 
rehabilitering. Rådgiver påpeker at eksisterende lysanlegg er i redusert forfatning og ikke gir 
tilstrekkelig lysutbytte. I tillegg er det vanskelig å få tak i reservedeler. Det vil være energi- og 
driftsøkonomisk fordelaktig å rehabilitere anlegget. Ved en overgang til halogenpærer til ledpærer vil 
energiforbruket reduseres vesentlig i tillegg til lengre levetid på pærene. Sikkerhetsmessig vurderes 
anlegget til å være en risiko for omgivelsene, da armaturer og festeanordninger gradvis smuldrer og 
utgjør en fare for de som bruker eller oppholder seg under mastene.   
 
Fotball er klubbens hovedaktivitet. For å opprettholde og utvikle aktiviteten trenger klubben 
funksjonelle trenings- og kampfasiliteter. Rehabilitering av lysanlegg er et tilskuddsberettiget 
element etter spillemiddelbestemmelsene. 
 
Rehabilitering av lys foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg. 
 
Aktivitetspark ved Veavågen skole ved Karmøy kommune 
Begrunnelse for bygging av ny Veavågen skole med medfølgende uteområder er allerede vurdert av 
kommunestyret. Det er utarbeidet en helhetlig plan for uteområdet (se vedlegg). Aktivitetsparken 
inngår som en integrert del av dette sammen med mer tradisjonelt lekeplassutstyr 
(som ikke er tilskuddsberettiget). Aktivitetsanlegget/uteområdet erstatter uteområdet ved den 
gamle skolen. Etter bestemmelsene om spillemidler er aktivitetspark berettiget tilskudd som 
ordinært anlegg. For å kunne motta tilskudd må aktivitetsparken inneholde minimum 6 
enkeltstående anleggstyper. Følgende tilskuddsberettigede elementer er planlagt: 
Ballbinge, sykkelbane med asfalt/terreng, ballbane/flerbruksflate, streetbasket, balanseløype og 
bordtennisbord. 
 
Aktivitetspark foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært anlegg. 
 
Rehabilitering av lys turvei Kopervik ved Karmøy kommune 
Lysanlegget ble etablert i 1997. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Det er krav ved rehabilitering at det foreligger tilstandsrapport ved 
søknad av spillemidler. Det vises i den sammenheng til utsendt brev i forbindelse med invitasjon til å 
komme med innspill: «Det er en forutsetning for å bli vurdert at deres innspill tilfredsstiller disse 
minstekravene. I forbindelse med rehabilitering skal det foreligge tilstandsrapport jfr. bestemmelsene 
om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet punkt. 2.4.8.». Det er her ikke utarbeidet noen 
helhetlig tilstandsrapport.  
Dette er også et tiltak som krever kommunale bidrag/investeringer. Tiltaket er ikke i gjeldende 
budsjett for 2022 eller økonomiplan 2022-2025.  
Selv om dette er et godt tiltak så tilfredsstiller ikke innspillet minstekravene til å bli vurdert. 
Tiltakshaver anbefales å jobbe videre med tiltaket og komme tilbake med et oppdatert innspille ved 
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neste rullering.   
   
Rehabilitering av lys turvei Bjørgene ved Karmøy kommune 
Lysanlegget ble etablert i 2007. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Det er krav ved rehabilitering at det foreligger tilstandsrapport ved 
søknad av spillemidler. Det vises i den sammenheng til utsendt brev i forbindelse med invitasjon til å 
komme med innspill: «Det er en forutsetning for å bli vurdert at deres innspill tilfredsstiller disse 
minstekravene. I forbindelse med rehabilitering skal det foreligge tilstandsrapport jfr. 
bestemmelsene om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet punkt. 2.4.8.». Det er her ikke 
utarbeidet noen helhetlig tilstandsrapport.  
Dette er også et tiltak som krever kommunale bidrag/investeringer. Tiltaket er ikke i gjeldende 
budsjett for 2022 eller økonomiplan 2022-2025.  
Selv om dette er et godt tiltak så tilfredsstiller ikke innspillet minstekravene til å bli vurdert. 
Tiltakshaver anbefales å jobbe videre med tiltaket og komme tilbake med et oppdatert innspille ved 
neste rullering.   
 
Universelt utformet turvei Avaldsnes kirke ved Karmøy kommune 
Det har i gjennom mange år vært arbeidet med universelt utformet turvei fra Avaldsnes kirke til 
Bukkøy. Utbygging i det historiske området rundt Avaldsnes kirke må ivareta mange hensyn. 
Godkjenning av trase for krever blant annet vedtatt reguleringsplan. Det er varslet oppstart av 
denne, men når dette arbeidet er ferdig er foreløpig ukjent. Både trase, lengde og utforming er 
således ikke kjent. Det er dermed ikke mulig å vurdere om dette er et tilskuddsberettiget tiltak.   
Selv om dette er et godt tiltak så tilfredsstiller ikke innspillet minstekravene til å bli vurdert på 
nåværende tidspunkt. Tiltakshaver anbefales å jobbe videre med tiltaket og komme tilbake med et 
oppdatert innspille ved senere rullering.   
 
Innebandybane (ute) ved Karmøy innebandyklubb 
Karmøy Innebandyklubb ønsker å lage en utebane til innebandy, sentralt plassert ved Karmøyhallen i 
Kopervik. De ønsker å gjøre innebandy tilgjengelig for flere og for uorganisert aktivitet blant barn og 
unge som ikke spiller innebandy til vanlig. Beliggenheten er perfekt da dette er et område med mye 
«trafikk» av barn og ungdom og vil være et godt tilskudd til idrettsmangfoldet i området.  
Innebandybane (ute) er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene for 
nærmiljøanlegg. 
 
Innebandybane (ute) foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 
 
Hoppegrop Vormedal ungdomsskole ved Karmøy kommune  
Begrunnelse for bygging av idrettshallen med medfølgende uteområder er allerede vurdert av 
kommunestyret. Det er utarbeidet en helhetlig plan for uteområdet (se vedlegg). Hoppegropen er en 
del av dette.  Hoppegropen anlegges på deler av tidligere grusbane. Hoppegropen kan brukes av 
ungdomsskolen på dagtid og til organisert og uorganisert aktivitet ellers. Aktivitetsområdet er 
plassert midt i et tett befolket område så potensialet for bruk er stort. Hoppegrop er et 
tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene for nærmiljøanlegg. 
 
Hoppegrop foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 
 
Paddelbane Vormedal ungdomsskole ved Karmøy kommune 
Ved rehabilitering av Vormedal ungdomsskole og bygging av Vormedal idrettsutbygging ble utendørs 
asfaltert håndballbane benyttet som område for brakker. Etter at arbeidet avsluttes skal 
håndballbanen reetableres med asfalt. Det er kommet innspill fra FAU om at de ønsker å etablere en 
paddelbane på deler av området. Paddel er en populær sport i kraftig vekst. Anlegg vil appellere til 
skoleelevene i skoletiden og både unge og voksne i på ettermiddags/kveldstid. Dersom en tildeles 
spillemidler vil en i samarbeide med FAU og Karmøy kommune ved utbyggingsprosjektet økonomiske 
muligheter til å realisere anlegget. Paddelbane er et tilskuddsberettiget element etter 
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spillemiddelbestemmelsene for nærmiljøanlegg. 
 
Paddelbane foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 
 
Forslag til handlingsprogram 
Det har så langt vært et prinsipp i Karmøy at det ikke gjøres endringer i prioriteringene fra år til år. 
Dette av hensyn til forutsigbarhet. I Karmøy realiseres nesten alltid anleggene før en mottar 
spillemidler og/eller kommunalt tilskudd. Utbygger tar kostnadene og risikoen med finansiering i 
påvente av tilskudd ut fra en forventning om at tilskudd kommer i henhold til listen. Denne 
forutsigbarheten ønsker rådmannen å videreføre. Det er viktig å forstå at dersom nye anlegg legges 
inn fremme på listen er det søkerne lengre bak på listen som må betale i form av lengre ventetid og 
dermed større renteutgifter. 
 
I handlingsprogrammene er det, i tråd med tidligere praksis, ikke gjort endringer i prioriteringene. 
Det er gjort noen justeringer av beløper. Faktiske kostnader og tilskuddsbeløp er lagt inn når disse er 
kjent. Nye tiltak som er forslått tatt med er ført inn nederst i handlingsprogrammet. 
 
Det har over tid vært en vekst i handlingsprogrammet. Den er nå stoppet opp. I forslag til 
handlingsprogram er det lagt inn forslag om tiltak med spillemidler og kommunale tilskudd på 
henholdsvis rundt 4 millioner og 1,3 millioner. 
 
Hvis en ser på de siste årenes utbetaling av spillemidler (ca. 9 millioner i snitt siste 5 år) og 
kommunalt tilskudd (3,1 millioner) vil forslaget til handlingsprogram medføre en liten reduksjon i 
ventetid for spillemidler og en vesentlig reduksjon i ventetid for kommunalt tilskudd. 
 
 (Tiltak markert i fet skrift har levert spillemiddelsøknad) 
 
Ordinære anlegg 

    Tiltak     Ansvar    Kostnad   Kom. 
tilskudd   

Spille-
midler   

Merknad  

1    Lysløype Sletten  Karmøy 
kommune 

3 500 
000   

   1 750 
000 

2006  

2 Lysløype Skudenes    Karmøy 
kommune 

2 300 
000   

   1 150 
000 

2008  

3 Idrettshall Åkra    Karmøy 
kommune 

82 000 
000   

   5 824 
000 

2014   
Tildelt 11 
973 000 
tidligere 

4 Idrettshall Stangaland Karmøy 
kommune 

46 000 
000   

   5 000 
000 

2014  
Tildelt 5 
000 000 
tidligere 

5 Ridebane    Skudenes 
rytterklubb    

3 100 
000 

620 000 1 000 
000 

2016  

6 Idrettshall Vormedal    Karmøy 
kommune    

46 000 
000   

   10 000 
000 

2016  

7 Riflebane Karmøy 
sentral-
skytteranlegg    

Karmøy jeger-, 
fiske- og 
naturvern-
forening    

480 000   Utbetalt  160 
000 

2017  

8 Rehabilitering 
klubbhus    

Skudenes  4 871 
000   

1 500 
000 

1 500 
000 

2018  

9 Utelager    Åkra idrettspark 3 156 1 000 1 000 2018  
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as    000   000 000 

10 Rehabilitering 
kunstgress bane    

Åkra IL 3 004 
000   

1 000 
000 

1 000 
000 

2018  

11 Kunstgressbane med 
lys    

Kopervik IL    14 323 
000 

2 160 
000 

3 600 
000 

2018  

12 Dekke friidretts-
bane  med lys   

Kopervik IL     10 365 
000   

1 860 
000 

3 100 
000 

2018  

13 Turvei Skarvedene 
(Torvastad)   

Karmøy 
kommune 

4 500 
000 

  850 
000 

2 018 

14 Rehabilitering 
garderober    

Sk. Nord    3 790 
000   

1 000 
000 

1 000 
000 

2019  

15 Rehab. kunstgress  Torvastad IL    3 309 
000   

1 000 
000 

1 000 
000 

2019  

16 Rehab. 
kunstgressbane     

Sk. Nord    2 
820000   

940 000 940 
000 

2019  

17 Rehab. 
kunstgressbane    

Avaldsnes IL     4 582 
000   

1 000 
000 

1 000 
000 

2019  

18 Rehab. gulv 
Håvikhallen  

Karmøy 
kommune    

1 438 
000   

   479 
000 

2019  

19 Ridehall med 
klubblokaler   

Nord-Karmøy 
rideklubb   

11 225 
000   

2 100 
000 

3 500 
000 

 2020 

20 Rehab. kunstgress 
Karmøyhallen  

Kopervik IL    4 439 
000   

600 000 1 000 
000 

 2020 

21 O-kart Fotvatn   Kopervik IL    199 800   40 000 66 000  2020 

22 Rehab. lys 
kunstgressbane 

Kolnes IL 1 406 
000 

281 000 469 
000 

2021 

23 Rehab. Lys Sk. Vedavåg 813 000 162 000 271 
000 

2021 

24 Rehab. Kunstgress Ferkingstad il 3 028 
000 

600 000 550 
000 

2021 

25 Naust Friluftsrådet Vest 2 000 
000 

  300 
000 

2021 

26 Lagerlokale    Friluftsrådet Vest 3 000 
000 

  900 
000 

2021 

27 Lagerlokale    Kopervik Il  3 600 
000 

420 000 700 
000 

2021 

28 Kunstgressbane 
30x50m Vormedal 

Karmøy kom.  2 321 
000 

  700 
000 

2021 

29 Dagsturhytte Karmøy 
kommune 

1 690 
000 

  563 
000 

2021 

30 Idrettshall (16x24m) 
Veavågen Skole   

Karmøy 
kommune 

30 000 
000 

  4 000 
000 

2021 

31 Rehab lys 
kunstgressbane 

Skudenes UIL 500 000 100 000 167 
000 

  

32 Rehab kunstgress 
Avaldsnes hall 

Avaldsnes IL  1 406 
000 

240 000 400 
000 

  

33 Rehab lys 
Karmøyhallen 

Kopervik IL 1 271 
000 

254 000 450 
000 

  

34 Rehab lys Åsebøen Kopervik IL 1 271 
000 

254 000 419 
000 

  

35 Klubblokaler  Storhall Karmøy 2 370 300 000 500   
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000 000 

36 Akt.park Veavågen 
skole 

Karmøy 
kommune 

6 000 
000 

  2 000 
000 

  

       

 Nærmiljøanlegg      

  Tiltak   Ansvar  Kostnad  Kom. 
Tilskudd  

Spille-
midler  

Merknad 

1 Skateanlegg   Kolnes IL  600 000 120 000 300 
000 

2014 

2 Tennisbane 
(Karmøyhallen)  

Karmøy 
kommune  

796 543   300 
000 

2019 

3 Treningspark Liarlund Kopervik IL 300 000 60 000 150 
000 

2020 

4 Tuftepark Åsebøen Kopervik IL 605 205 120 000 300 
000 

2020 

5 Pumptrackbane Kolnes IL  781 000 120 000 300 
000 

2021 

6 Treningspark Kolnes IL  775 000 120 000 300 
000 

2021 

7 Rehab. Ballbinge 
Mykje 

Karmøy 
kommune 

531 000   266 
000 

2021 

8 Innebandybane  Karmøy 
innebandyklubb 

800 000 120 000 300 
000 

  

9 Hoppegrop Vormedal 
u-skole 

Karmøy 
kommune 

250 000   125 
000 

  

10 Paddelbane Vormedal 
u-skole 

Karmøy 
kommune 

800 000   300 
000 

  

 
 
Idrettsrådets behandling 
Karmøy idrettsråd har fått presentert alle innspillene. Idrettsrådet og Karmøy kommune ved rådgiver 
idrett ble i møte 05.09.2022 enig om et felles forslag til handlingsprogram 2023-2026.  
 
Forslaget som her presenteres er i tråd med dette. 
 
Rådmannens kommentarer 
Handlingsprogrammet til temaplan for idrett og fysisk aktivitet er et dokument som må rulleres årlig 
for å være kvalifisert til å søke spillemidler. Handlingsprogrammet er et nødvendig redskap for å sikre 
en forsvarlig prioritering av spillemidler og kommunalt tilskudd. 
 
Rådmannen har over lang tid vært bekymret over den lange ventetiden det er for å få 
spillemidler/kommunalt tilskudd i Karmøy kommune. Det er derfor positivt at årets rullering ikke 
medfører lengre ventetid på spillemidler og gir en kortere ventetid for kommunalt tilskudd. Det er i 
tråd med intensjonen bak endringen i regelverket som ble gjort i hovedrulleringen. Det er også 
positivt at det er en dreining fra nybygg mot rehabilitering samt fokus på energiøkonomisering. Det 
er god utnyttelse av ressurser at levetiden på eksisterende anlegg blir forlenget.      
 
Rådmannen foreslår i år å ta ut tiltak knyttet til Fjord Motorpark. Det er konsekvens av at det ikke er 
fremdrift i planene og en oppfølging av at kommunestyres flertall ikke ønsker å ekspropriere areal til 
formålet.  
 
Det har vært et prinsipp i Karmøy at det ikke gjøres endringer i prioriteringene fra år til år. Det har 
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gitt en forutsigbarhet som har gjort at mange lag og foreninger har valgt å bygge anlegg før tilskudd 
foreligger. Dette til stor glede for brukerne. Denne forutsigbarheten ønsker Rådmannen å videreføre. 
I behandlingen av årets innspill er tiltakene som gjelder rehabilitering lagt inn med de eldste først. 
Ellers er det vektlagt om organisasjonen allerede er høyt prioritert med andre prosjekter på listen. 
Kommunale prosjekter prioritert nederst. Rådmannen mener at tiltak initiert av lag og foreninger bør 
prioriteres foran. 
 
Rådmannen gjør spesielt oppmerksom på at plass på handlingsprogrammet ikke anses som en lovnad 
om fremtidige tildelinger. Det er de årlige budsjettvedtakene som avgjør utbetaling av kommunalt 
tilskudd og svaret på spillemiddelsøknaden som avgjør om og når det tildeles spillemidler. 
 
Rådmannens konklusjon 
Rådmannen anbefaler at handlingsprogrammet blir vedtatt slik det er foreslått. Dette er 
også i samsvar med anbefalingen til Karmøy idrettsråd. 
 
 
 

Vedlegg: 

Invitasjon til innspill 

Innspill naturforvalter 

Vedlegg innspill naturforvalter kostnadsoverslag 

Innspill til rulleringsplan fra Kopervik idrettslag - rehablitering flomlys Åsebøen sør 

Vedlegg 01 Budsjettpris KIL Åsebøen sør 

Vedlegg 02 OptiVision LED gen3.5 

Vedlegg 03-perfect-play-brochure 

Vedlegg 04 Tilstandsrapport Åsebøen Sør 

Innspill til rulleringsplan fra Kopervik idrettslag - rehabilitering flomlys Karmøyhallen 

Vedlegg 01 Budsjettpris KIL Karmøyhallen 

Vedlegg 02 OptiVision LED gen3.5 

Vedlegg 03-perfect-play-brochure 

Vedlegg 04 Tilstandsrapport Karmøyhallen 

Innspill fra Karmøy innebandyklubb - temaplan for idrett og fysisk aktivitet 

Innspill rehabilitering av kunstgress i Avaldsneshallen 

Vedlegg tilstandsrapport Avaldsneshallen 

Innspill fra Storhall Karmøy - temaplan for idrett og fysisk aktivitet 

Vedlegg 1 Klubblokaleaktivitetsrom. 

Vedlegg 2 Budsjett innredning klubblokale_aktivitetsrom 

Innspill - temaplan for idrett og fysisk aktivitet handlingsprogram 2023-2026 - nærmiljøanlegg ved 

Veavågen skole 

Vedlegg Veavågen skole foreløpig oversiktsplan 

Innspill - temaplan for idrett og fysisk aktivitet - Padelbane ved Vormedal idrettshall/Vormedal 

ungdomsskole 

Innspill Temaplan for idrett og fysisk aktivitet handlingsprogram - hoppegrop ved Vormedal 

idrettshall 

Vedlegg hoppegrop situasjonsplan 

Innspill rehabilitering av lys kunstgressbane SUIL 
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 Kommunestyret  

 

 

Strategi for kompetansebehov og struktur 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg oppvekst og kultur - 05.10.2022 - 035/22 
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1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 
 

2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 
samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg helse og omsorg - 26.10.2022 - 026/22 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Hovedutvalg oppvekst og kultur 05.10.2022: 
 

Behandling: 
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Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 

HOK- 035/22 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Eldrerådet 25.10.2022: 
 

Behandling: 

Reiersen foreslo: 
Eldrerådet støtter enstemmig rådmannens innstilling.  
I saksutredningen (Sammendrag) står følgende som en viktig begrunnelse for saken: 
Fremover vil Norge stå i en demografisk utvikling hvor vi vil ha høy vekst i antall innbyggere i 
aldersgrupper som er store forbrukere av offentlige tjenester. Norge vil være i en situasjon med høy 
vekst i antall brukere og lav vekst i antall tilgjengelige arbeidstakere. De siste befolkningsprognosene 
til SSB tilsier at Norge de neste 20 årene vil vokse med om lag 500 000 mennensker. 95 prosent av 
denne veksten vil være innbyggere over 67 år. Veksten i aldersgruppen over 90 år vil alene være 
omtrent like stor som veksten i aldersgruppen 20-66 år.  
Med dette som bakgrunn mener eldrerådet at det vil være feil og ikke ta med arbeid med 
stortingsmelding nr. 15 Leva hele livet i planene for framtiden og skaffe kompetanse til 
implementering av arbeidet med meldingen. 
 
 

ELD- 030/22 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
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3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 

best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
I saksutredningen (Sammendrag) står følgende som en viktig begrunnelse for saken: 
Fremover vil Norge stå i en demografisk utvikling hvor vi vil ha høy vekst i antall 
innbyggere i aldersgrupper som er store forbrukere av offentlige tjenester. Norge vil 
være i en situasjon med høy vekst i antall brukere og lav vekst i antall tilgjengelige 
arbeidstakere. De siste befolkningsprognosene til SSB tilsier at Norge de neste 20 
årene vil vokse med om lag 500 000 mennensker. 95 prosent av denne veksten vil 
være innbyggere over 67 år. Veksten i aldersgruppen over 90 år vil alene være 
omtrent like stor som veksten i aldersgruppen 20-66 år.  
 
Med dette som bakgrunn mener eldrerådet at det vil være feil og ikke ta med arbeid 
med stortingsmelding nr. 15 Leva hele livet i planene for framtiden og skaffe 
kompetanse til implementering av arbeidet med meldingen. 

 
 
 
 

Hovedutvalg teknisk og miljø 25.10.2022: 
 

Behandling: 

Innstilling enstemmig vedtatt.  
 

HTM- 120/22 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
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rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 25.10.2022: 
 

Behandling: 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter enstemmig rådmannens innstilling. 
 

RFM- 031/22 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Hovedutvalg helse og omsorg 26.10.2022: 
 

Behandling: 

Innstilling enstemmig vedtatt.  
 

HHO- 026/22 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
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som fremmer samskaping og samarbeid.  
 

3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
 

Hovedutvalg administrasjon 27.10.2022: 
 

Behandling: 

Nytt underpunkt til hovedpunkt 3 - Dag Inge Aarhus (H), foreslått av Dag Inge Aarhus, Høyre 

5. Kommunen i større grad skal involvere private aktører og frivilligheten som viktige momenter i å 
nå målene for tjenesteyting. 
 

Revidert forslag II Aarhus (A), foreslått av Dag Inge Aarhus, Høyre 

5. Kommunen skal involvere private aktører og frivilligheten som viktige momenter i å nå målene for 
tjenesteyting. 
 

Aarhus (H) foreslo: 

Kommunen i større grad skal involvere private aktører og frivilligheten som viktige momenter i å nå 
målene for tjenesteyting. 

Aarhus forslag fikk 4 stemmer (H 2, Frp 1 og Sp 1) og falt.  

Aarhus (H) forslag 2: 
Kommunen skal involvere private aktører og frivilligheten som viktige momenter i å nå målene for 
tjenesteyting. 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
Aarhus forslag 2 vedtatt med 8 stemmer mot 3 stemmer (Hansen - Fagforening LO), Heimtun - UNIO 
og Sandhåland - YS). 
 

HUA- 015/22 Vedtak: 

 
1. Karmøy kommunestyre tar orientering om pågående strukturprosesser til orientering. 

 
2. Karmøy kommune skal ha en strategi for organisasjonsstruktur som bidrar til å realisere 

samfunnsdelens mål om at Karmøy kommune skal ha virkemidlene og de nødvendige 
samskapsningsarenaene for å utvikle et bærekraftig samfunn, herunder en organisasjonsstruktur 
som fremmer samskaping og samarbeid.  
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3. Karmøy kommunestyre legger til grunn at kommunen skal organisere sin tjenesteproduksjon for å 
best mulig oppnå at: 
 

a. Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og 
samarbeid (delmål i kommunenplanens samfunnsdel). 
 

b. Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon 
og utvikling i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å 
rekruttere nok fagkomeptanse. 
 

c. Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og 
økonomiske ressurser. 
 

d. Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktismessig måte som 
ivaretar rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

  e.   Kommunen skal involvere private aktører og frivilligheten som viktige momenter i å nå 
målene for tjenesteyting. 

 
 
 

Saksutredning 
Sammendrag 
 
 
Bakgrunn for saken 
Behov for å være i forkant for å møte fremtidige behov 
Det er godt dokumentert i for eksempel regjeringens perspektivmelding og andre dokumenter at den 
demografiske utviklingen vil utfordre både den økonomiske og sosiale bærekraften når vi ser frem i 
tid. Som samfunn møter vi mer krevende utfordringer blant annet gjennom endringer i befolkningen, 
arbeidslivet og endrede økonomiske forutsetninger. Dette vil påvirke kommunene i stor grad. Både 
når det gjelder sammensetningen av brukere og tjenester, hvordan kommunene skal organisere 
tjenestene og hvordan kommunene skal sikre at vi har nok og riktig kompetanse til å sikre den 
kvaliteten på tjenestene som er nødvendig. Kommunene merker utfordringene også i dag, men det 
må legges til grunn at disse utfordringene vil vokse seg stadig større i årene fremover. For kommunen 
vil en utfordring være å finne løsninger før utfordringene blir for store. 
 
Kompetansebehov og rekruttering 
Menneskelige ressurser står for den klart største delen av Norges nasjonalformue. Tilgangen på 
denne humankapitalen, nok hender og tilstrekkelig mange kompetente hoder, er helt sentralt om vi 
som kommune skal lykkes med å levere de tjenestene våre innbyggere trenger. Et utviklingstrekk i 
samfunnet er at dette ikke er noe vi kan ta for gitt. 
 
Fremover vil Norge stå i en demografisk utvikling hvor vi vil ha høy vekst i antall innbyggere i 
aldersgrupper som er store forbrukere av offentlige tjenester. Norge vil være i en situasjon med høy 
vekst i antall brukere og lav vekst i antall tilgjengelige arbeidstakere. De siste befolkningsprognosene 
til SSB tilsier at Norge de neste 20 årene vil vokse med om lag 500 000 mennensker. 95 prosent av 
denne veksten vil være innbyggere over 67 år. Veksten i aldersgruppen over 90 år vil alene være 
omtrent like stor som veksten i aldersgruppen 20-66 år.  
 
I regjeringens perspektivmelding er det anslått at Norge vil trenge 110 000 flere årsverk til helse- og 
omsorgstjenester de neste 15-20 årene. Dette er langt flere enn hele den forventende veksten i 
yrkesaktiv befolkning. 
 
En naturlig konsekvens av dette vil være økt konkurranse om den tilgjengelige arbeidskraften. Flere 
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kommuner opplever allerede i dag at det å få tak i rett og tilstrekkelig kompetanse ikke er noe som 
løses av å ha økonomiske midler, men at det er tilgangen på personell som er den knappe faktoren. 
 
Rekruttering av fagpersonell er allerede en av de største arbeidsgiverutfordringene i norske 
kommuner. I dag gjelder dette aller mest for enkelte faggrupper innen helse. I kommunesektorens 
arbeidsgivermonitor for 2021 svarer rundt eller over 80 prosent av kommunene at det er 
utfordrende å rekruttere sykepleiere, leger, psykologer og vernepleiere – og for mange av disse er 
dette allerede meget utfordrende. Dette gjelder i varierende grad også en del andre yrkesgrupper, og 
det er nærliggende å forvente at dette vil gjelde stadig flere yrkesgrupper i årene fremover, når 
forholdet mellom behovet for arbeidskraft og tilgangen på arbeidskraft kan bli stadig mer presset. 
 
For Karmøy kommune vil det i lys av dette være viktig å fremstå som en attraktiv arbeidsplass. I 
kommunens samfunnsdel er dette beskrevet som et mål: For å tiltrekke, utvikle og ta vare på 
kompetente ansatte skal kommunen være regionens foretrukne arbeidsgiver hvor ansatte opplever 
mestring og inspirasjon. 
 
Dette er et ambisiøst mål hvor kommunen må jobbe på flere områder. En del av arbeidet frem til nå 
har vært forankret i arbeidsgiverstrategi 2018-2023 som omhandlet tre prioriterte delmål: (1) Bygge 
inspirerende lederskap, (2) gjøre hverandre gode og (3) være i forkant av framtidige behov. 
Administrasjonen har satt i gang et arbeid for å revidere denne planen til en ny fremtidsrettet 
organisasjonsstrategi.  
 
Karmøy kommunestyre vedtok i juni 2021 å be rådmannen starte opp en gjennomgang av 
kommunens driftsstrukturer, innen blant annet skole, barnehager, institusjon, boliger og helse. Dette 
ble vedtatt i en sak som omhandlet strategi for bærekraftig kommuneøkonomi. Enkelte saker er 
kommet til behandling, som omtalt under. I arbeidet med disse sakene har det vært viktig å se på 
hvordan struktur og organisering påvirker kommunens evne til å bygge sterke og robuste fagmiljøer 
som er attraktive for nåværende og fremtidige arbeidstakere. 
 
Der strukturspørsmål tidligere gjerne handlet mest om en avveining av økonomiske stordriftsfordeler 
og innbyggernes nærhet til tjenestetilbudet, vil det være fremover være et stadig større behov for å 
stille spørsmål til ikke bare hvor innbyggerne ønsker å få sine tjenester – men også hvordan 
tjenestene rigges for å tiltrekke og beholde fagkompetansen som trengs for å drive tjenestene med 
ønsket kvalitet. 
 
Samskaping og samarbeid 
Kommuneplanens samfunnsdel, som ble vedtatt i juni 2022, skal være førende for hvordan Karmøy 
kommune skal ta tak i utfordringsbildet som Karmøy står over for, og på den måten sikre at vi 
sammen skaper en inkluderende og bærekraftig kommune. Samfunnsdelen sier også noe om 
hvordan kommunen skal utvikle seg for å lykkes med disse omstillingene. Et viktig hovedmål er 
knyttet til FNs bærekraftsmål 17 Samarbeid for å nå målene – som i samfunnsdelen er konkretisert 
slik: 
 

 

Karmøy kommune 
har virkemidlene 
og de nødvendige 
samskapingsarenaene 
som trengs for å utvikle et 
bærekraftig samfunn. 

 
Bakgrunnen for dette hovedmålet er at når problemstillinger og målstrukturer er sammensatte, må 
kommunen utvikle nye arbeidsmetoder og samarbeidsrelasjoner for å ta ut det fulle potensialet både 
internt i kommunen og ut mot andre aktører kommunen kan jobbe sammen med for å få til 
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innovasjon og finne nye gode løsninger. 
 
Kommune 3.0 er et begrep som brukes for å beskrive den nye kommunerollen. Dette defineres av 
hvordan kommunen sammen med andre aktører lager løsninger – «hva vi kan få til i fellesskap». 
Dette er utfra en erkjennelse av at ingen aktører alene har tilstrekkelig kunnskap og ressurser alene, 
men at det eksistererer en gjensidig avhengighet for å utvikle løsninger i fellesskap. For kommunen 
er det viktig å våge og mobilere til samarbeid om nye måter å gjøre ting på.  
 
Det er derfor viktig at Karmøy kommune har en organisasjonskultur – og en organisasjonsstruktur – 
som fremmer samskaping og samarbeid. Dette er derfor også viktige delmål for kommunen.  
 
Kompetanse og struktur 
Kommunen vil fremover arbeide med en ny organisasjonsstrategi. Strategien skal bygge videre på 
målene i samfunnsdelen, og det vil blant annet se på tiltak som gjør at kommunen kan lykkes med å 
beholde, utvikle og tiltrekke nok og riktig fagkompetanse. Måten kommunen driver sine tjenester vil 
være en del av dette arbeidet. En rekke ulike faktorer vil påvirke hva som gir robuste og gode 
fagmiljøer. Det er grunn til å tro at en en viss minstestørrelse kan ha betydning. Det kan være kritisk 
for å utnytte faglige, økonomiske og administrative ressurser på en fleksibel måte. Men det å ha en 
større gruppe av fagpersoner samlet kan også ha betydning for å oppnå et visst nivå av spesialisering, 
en opplevelse av fagfellesskap og gi muligheter for å lage karriereveier og roller som er attraktive. I 
sum kan dette gjøre kommunen bedre rustet til å møte et samfunn som blir stadig mer spesialisert 
og som krever et stadig mer komplekst samspill både internt og eksternt. Fagmiljøer av en viss 
størrelse kan også være mer attraktive samarbeidsparter for eksterne aktører.  
 

Pågående saker 
Siden vedtaket i juni 2021 har administrasjonen jobbet videre med struktursaker, og enkelte slike 
saker er fremmet, eller er under behandling.  
 
Interkommunal legevakt 
Formannskapet hadde 24. februar til behandling sak om interkommunal legevakt. I saken pekes det 
på at kommunene på Haugalandet står overfor store utfordringer med rekruttering av leger, noe som 
forventes å bli en økende utfordring i tiden fremover. I saken ble det fremhevet at etablering av en 
felles interkommunal legevakt for Karmøy, Tysvær og Bokn vil kunne gi et godt fagmiljø innen 
akuttmedisin og beredskap. For eksempel vil detet gjøre det mulig å ha flere leger og sykepleiere på 
vakt samtidig, noe som vil styrke det faglige miljøet, sammenlignet med en kommunal legevakt i 
Karmøy. Dette ble fremhevet som viktig fordi særlig yngre leger ønsker et større faglig fellesskap ved 
akuttmedisinske oppgaver. Et slikt samarbeid vil også gi lavere vaktbelastning for legene. I saken var 
dette viktige argumenter for at et slikt tiltak vil kunne styrke rekrutteringen av fastleger til alle 
kommunene i samarbeidet, noe som allerede er en stor utfordring. Dette alternativet fremstod også 
som økonomisk mest gunstig. Saken ble vedtatt utsatt, blant annet i påvente av avklaringer fra 
Haugesund kommune om hvorvidt det er aktuelt med et samarbeid som også inkluderer Haugesund, 
Sveio og Utsira. 
 
Haugaland IKT 
Karmøy kommunestyre vedtok 13. juni å etablere Haugaland IKT som et kommunalt 
oppgavefelleskap med en felles IKT-enhet for Karmøy og Tysvær kommune. Dette vil øke antall 
ansatte fra 9 i Karmøy til 16 i den nye enheten. Rekruttering og kompetanse var et av argumentene 
for en slik enhet. Kommuale IKT-avdelinger har historisk sett hatt hovedfokus på daglig drift. 
Digitalisering og stadig økt bruk av IKT i tjenesteproduksjonen øker kompleksiteten og gir oppgav til 
kontinuerlig utviklingsarbeid. For å kunne møte fremtidens utfordringer både faglig og med tanke på 
rekruttering er vurderingen at et slik samarbeid kan gjøre kommunene mer attraktive for 
arbeidstakerne, blant annet på grunn av større fagmiljø som igjen gir muligheter for mer 
spesialisering. Det konkurreres i et marked med knapphet på ressurser, noe som gjør det viktig for 
kommunen å være en attraktiv arbeidsgiver for ansatte med aktuell kompetanse. Samarbeidet skal 
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etableres fra 1.1.2023. På et senere tidspunkt kan det være aktuelt at flere kommuner slutter seg til 
enheten.  
 
Innenfor de administrative områdene har det de siste årene også blitt etablert et kommunalt 
samarbeid på kommuneadvokatområdet, hvor Juridisk avdeling med base i Karmøy også ivaretar 
oppgaver for Tysvær, Vindafjord, Etne, Sauda og Suldal kommuner. Dette har bidratt til et større 
fagmiljø og redusert sårbarhet.  
 
Det ble i 2021 også etablert et kommunalt oppgavefellesskap med Haugesund og Tysvær om 
bedriftshelsetjeneste.  
 
Skolesak sone 2 
Bygging av en ny skole på Åkra har vært oppe til drøfting ved ulike anledninger i over 20 år. 
Skoletomt til formålet ble avsatt i reguleringsplan i 2011, og i 2016 kjøpte kommunen tomt som 
ligger i tilknytning til Åkra Idrettspark.  
 
I juni 2021, sak KST 086/21, fikk kommunestyret til behandling sak med en foreløpig utredning av 
skolestruktur i Sone 2. I rådmannens forslag til vedtak da, ble det anbefalt videre utredning av 
alternativet som innebærer en sammenslåing av de tre skolene Grindhaug, Ådland og Åkra i ett nytt 
skolebygg. Basert på den samlede kunnskap rådmannen i dag sitter med i forhold til 
samfunnsøkonomiske effekter ved realiseringen av et slikt prosjekt, sett opp mot andre alternativer, 
inkludert erfaringer med sammenslåing av skoler, fremstår dette som den beste og mest 
fremtidsrettede løsningen 
 
Kommunestyret i Karmøy behandlet sak om ny skole i sone 2 den 19.9.22. Det ble i den saken vedtatt 
å bygge én ny skole på allerede ervervet tomt på Åkra, til erstatning for barneskolene Grindhaug, 
Ådland og Åkra. Skolene Grindhaug, Ådland og Åkra blir da lagt ned når ny skole står klar.. 
 
Hovedbrannstasjon 
Karmøy kommune er majoritetseier i Haugaland brann og redning IKS (HBR). I sist vedtatte 
investeringsplan ligger det inne to investeringsprosjekter som vil medføre betydelige endringer i 
driftsstrukturene for selskapets drift i Karmøy. Ny hovedbrannstasjon på Raglamyr ble politisk 
behandlet i Karmøy kommune i mai 2022. Den nye hovedbrannstasjonen skal romme HBR sine 
administrativt ansatte, men vil også erstatte dagens brannstasoner på Bø og Vormedal. Den skal også 
fungere som logistikkstasjon for øvrige stasjoner i HBR sitt virkeområde, noe som gjør at disse ikke 
trenger å bygge vaskefasiliteter. En del av målsettingen med HBR var å få økt kompetanse, 
effektivitet og kvalitet. For å få dette til er det helt nødvendig å samle fagmiljøet. Etter planen skal 
hovedbrannstasjonen så ferdig høsten 2024. Når det gjelder øvrige strukturendringer i Karmøy, så 
skal det også bygges ny brannstasjon på Veavågen. Dette skal ivareta at det behov for kasernering og 
en realisering av den brannordningen som er fastsatt i selskapsavtalen til HBR. Stasjonen vil erstatte 
dagens brannstasjoner i Kopervik og Åkrehamn.  
 
Samlokaliset nybygg for Krisesenter Vekst IKS 
I regi av Krisesenter Vest IKS pågår det også en sak om bygging av nytt samlokalisert bygg for 
krisesenteret. Kommunestyret hadde saken til behandling 7. februar hvor en sluttet seg til at 
Krisesenter Vest IKS arbeidet videre med planene, og at selskapet frem til neste behandling skulle 
arbeide videre med blant annet kostnadsreduksjoner og mulige effektiviseringstgevinster. I saken 
argumenteres det blant annet med at et samlokalisert senter vil gi et bedre faglig tilbud til brukerne 
enn det man oppnår med dagens desentraliserte tilbud, og at man på denne måten kan sikre faglige 
stordriftsfordeler. Saken skal komme opp til ny behandling.  
 
Strukturelle grep i helsetjenestene 
I helsestasjons- og skolehelsetjenesten har det over tid vært utfordrende å opprettholde full drift i 
alle helsestasjonene pga. knapphet på personell. Skudenes og Åkra helsestasjoner har nå en effektiv 



Side 27 av 64 

 

samdrift med bedre utnyttelse av legeressurs og mindre alenetid for helsesykepleiere. Avaldsnes og 
Norheim helsestasjon (Oasen) har også hatt samdrift i en periode. Fra nyttår 2023 flytter begge 
helsestasjonene inn i nyoppussede og funksjonelle lokaler i Oasen storsenter. Jordmødrene har også 
fremmet ønske om samlokalisering midt i kommunen på bakgrunn av ønsket om et større fagmiljø. 
Samlokasjon av jordmortjenesten ble vedtatt politisk i hovedutvalg helse og omsorg den 28.04.2021. 
Det jobbes med å iverksette dette i løpet av 2023. 
 
I plan for legetjenesten fremholdes at flerlegesentre er mer robuste enn solopraksiser. Et 
fastlegekontor bør ha en størrelse på mellom 4-6 leger. Bygnes kommunale legesenter har nå 5 leger 
+ lege i spesialisering. Avaldsnes kommunale legesenter er etablert for å ivareta ubesatte hjemler i 
næringsdrift. Dersom dette består vil det være fornuftig å øke antall leger til minimum 4 leger eller å 
vurdere samlokalisering med Bygnes kommunale legesenter. Det jobbes for å imøtekomme flere 
fastleger ved private legekontors ønsker om å få inn flere leger som kan dele på faste utgifter og som 
kan gi faglig støtte og avlaste hverandre ved fravær. Fastleger i næringsdrift har selv innflytelse på 
hvor de vil være lokalisert, og utviklingen må skje gradvis og i et samarbeid.  
 
Det arbeides med å samlokalisere rus- og psykisk helsetjenestene i nye lokaler, og det planlegges 
med kjøp av Kopparen til dette formålet. ROP vil da samlokalisere tjenestene: ROP hjemmetjeneste, 
boligoppfølging, ruskonsulenter, lavterskeltilbudet inkludert helsedelen (sykepleiergruppen, lege, 
rask psykisk helsehjelp med psykolog og deler av aktivitetstilbudet). Dette vil gi positive effekter for 
samhandling, kompetanse, turnusplanlegging, økonomisk drift og bidra til bedre rekruttering.    
 
Tett på 
I mai 2020 ble det vedtatt å opprette enheten «Tett på i Karmøybarnehagene», der aktiviteter 
knyttet til styrket tilbud til førskolebarn samles, koordineres og ledes. Før opprettelsen av Tett på, 
var tjenesten i hovedsak levert desentralisert av ansatte i kommunens barnehager. Utfordringen med 
tidligere organisering var at kommunen ikke fikk bygget opp kompetansemiljø innenfor 
spesialpedagogisk hjelp til barnehagebarn og kommunen hadde ingen muligheter til å kvalitetssikre 
tilbudet og sikre et likeverdig tilbud.  
 
Det er kommunens ansvar å sikre barn den hjelpen og støtten de trenger. Kommunen skal både sikre 
at spesialpedagogisk hjelp gjennomføres på en best mulig måte, og bidra til at barnehagene innehar 
den kvaliteten og de systemene som skal til for å sikre tidlig innsats og at barn ivaretas i størst mulig 
grad av det ordinære barnehagetilbudet. Med opprettelsen av Tett på har kommunen en ambisjon 
om å på sikt kunne i større grad jobbe forebyggende med tidlig innsats, noe som skal bidra både til 
bedre tjenestekvalitet og økt effektivitet. Så langt har omorganiseringen av tjenesten hatt størst 
påvirkning på tjenestekvaliteten i tilknytting til enkeltvedtak. Kommunen har i dag en vesentlig bedre 
kvalitetssikring på det tilbudet som gis og kvaliteten i gjennomføringen. 
 
Strategi for kompetansebehov og struktur 
Fremtidsutsiktene for kommunesektoren tilsier at det må forventes større utfordringer og 
konkurranse om arbeidskraft, større krav til spesialisering og innovasjon i tjenestene og større press 
på de økonomiske rammene. For kommunen vil det være viktig å møte dette utfordringsbildet på en 
offensiv måte. Det er viktig å ikke være for låst til hvordan vi er organisert i dag, men aktiv se etter 
muligheter til hvordan vi best kan møte fremtidens utfordringer. 
 
Dette er et kontinuerlig arbeid. Rådmannen vil vise til at det siden vedtaket i 2021 er jobbet med 
flere viktige struktursaker. Hensyn til fagmiljø og rekruttering er gjennomgående tema i disse sakene. 
Dette arbeidet vil fortsette. 
 
I denne saken er det skissert en del utviklingstrekk og utfordringer som bør ligge til grunn for 
vurderingene som skal gjøres fremover. Dette er utviklingstrekk som også ligger til grunn for målene 
som er vedtatt i kommuneplanens samfunnsdel. Samfunnsdelen setter mål for hvordan 
organisasjonen skal utvikles for å kunne nå disse målene. Det må jobbes videre for å oversette dette 
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til konkrete tiltak og strategier. Arbeidet med ny organisasjonsstrategi vil være en viktig del av dette. 
Den vil se på en bredde av problemstillingen. En strategi for kompetansebehov og struktur skal være 
med å bygge en bro fra utfordringsbildet og målene  i samfunnsdelen og til å inngå som en del av en 
større organisasjonsstrategi.  
 
Rådmannen legger videre til grunn at det i denne type prosesser er nødvendig å finne løsninger som 
best kan balanse ulike hensyn. På bakgrunn av utfordringsbildet som er omtalt i denne saken vil 
rådmannen i de videre utredningene legge til grunn å utrede organisatoriske løsninger som best kan 
oppnå følgende hovedmål: 
 

· Karmøy kommune skal ha en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og samarbeid (delmål 
i kommuneplanens samfunnsdel). 

· Kommunen skal ha arbeidsplasser og fagmiljø som er sterke nok til å bidra til innovasjon og utvikling 
i tjenestene, og som bidrar til å øke mulighetene for å lykkes med å rekruttere nok fagkompetanse. 

· Kommunen skal ha en driftsstruktur som bidrar til god utnyttelse av administrative og økonomiske 
ressurser. 

· Kommunen skal sikre god kvalitet på tjenestene, levert på en hensiktsmessig måte som ivaretar 
rimelig grad av tilgjengelighet til tjenestene.  

 
 
Forholdet til kommuneplanens samfunnsdel og FNs bærekraftsmål 
Gode tjenester leveres av kompetente ansatte, og kommunen har i samfunnsdelen beskrevet mål om 
å utvikle og ta vare på kompetansen som trengs for å øke kvalitet i tjenestetilbudet. Tiltak for å sikre 
rekruttering vil derfor være med å underbygge vedtatte bærekraftsmål, særlig bærekraftsmål 3 God 
helse og livskvalitet og bærekraftsmål 4 God utdanning. Det er også et strategi at kommunen i møte 
med stadig mer komplekse utfordringsbilder vil prioritere kompetanseutvikling, der tiltak for å 
tiltrekke, utvikle og ta vare på kompetente ansatte gjennom å bli den foretruktne arbeidsgiver i 
regionen. Etter rådmannens vurdering vil en strukturstrategi som fokuserer på å utvikle mest mulig 
robuste og interessante fagmiljøer bidra til disse målene. 
 
I samfunnsdelen under Bærekraftsmål 17 Samarbeid for å nå målene er det satt som delmål at 
Karmøy kommune har en organisasjonsstruktur som fremmer samskaping og samarbeid, og at 
kommunen skal ha en organisasjonskultur preget av lagarbeid og samarbeid på tvers i 
organisasjonen. Dette er hensyn som må gjenspeiles i strategi for kompetanse og struktur. 
 
Rådmannens vurdering og konklusjon 
Norske kommuner har en særdeles viktig rolle i å forvalte og sikre den norske velferdsmodellen. 
Karmøy kommune har satt seg høye mål for hvordan kommunen skal bidra til gode liv i vår 
kommune, og hvordan kommunen skal bidra til å skape en bærekraftig og inkluderende kommune, 
sammen med andre. Dette gir oss gode muligheter, men også utfordrende veivalg og i blant 
kryssende hensyn. En strategi for kompetanse og struktur gir ikke svarene i den enkelte sak, men 
skap peke på en retning og på hvilke mål kommunen skal forsøke å oppnå gjennom organisasjonen 
skal utvikle sin kultur og struktur.  
 
Innbyggerne i Karmøy kommune kan ikke forvente at alt skal være som før, at kommunenes tjenester 
skal drives på samme måte som det gjøres i dag. Men innbyggerne skal kunne forvente at Karmøy 
kommune aktivt ser etter, og utforsker, nye måter å innrette våre tjenester på. Det er med en slik 
tilnærming at kommunen over tid skal kunne gi best mulige tjenester innenfor de 
rammebetingelsene kommunen har, være best mulig rustet for å tiltrekke viktig fagkunnskap, og 
legge til rette for innovasjon, samarbeid og samskaping. Som omtalt i denne saken er dette 
vurderinger som er sentrale i flere pågående strukturprosesser. Og flere slike prosesser vil komme. 
For rådmannen er det i slike prosesser viktig å tørre å møte problemstilling med et åpent sinn, der 
det ikke er status quo som er utgangspunktet, men å vurdere hvilke løsning som samlet sett best 
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ivaretar de målsettingene som ligger til grunn for samfunnsdelen og som er omtalt i denne saken om 
strategi for kompetanse og struktur.  
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 Kommunestyret  

 

 

Endring av selskapsavtale i Karmsund Havn IKS - formål luftfart 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret godkjenner to tilføyelser i selskapsavtalen til Karmsund Havn IKS: 

 
Ny tilføyelse etter siste setning i § 3 – Formål:  

 
«Selskapet kan ha eierskap direkte eller indirekte i selskap som er operatør for 
Haugesund Lufthavn Karmøy, og tilhørende eiendommer». 

 
Ny tilføyelse etter siste setning i §25 - Endring av selskapsavtalen 

 
«Deltakerkommunene har forpliktet seg til å implementere en ny eierstruktur for 
Karmsund Lufthavn Invest AS/Lufthavndrift AS innen 01.01.2025, som ivaretar formålet i 
Havne- og farvannsloven og alt hva dette innebærer». 

 
2. Kommunestyret godkjenner premissene for at Karmsund Havn IKS kan følge opp sine 

aksjonærforpliktelser i Lufthavndrift AS, via datterselskapet Karmsund Lufthavn Invest AS, 
og kommunen forplikter seg til å kompensere Karmsund Havn IKS for et eventuelt 
økonomisk tap i en videre eksponering i Lufthavndrift AS, med inntil kommunens eierandel 
(38,46 prosent) av 12 millioner kroner. Kommunestyret bevilger inntil 4.615.200 kroner fra 
kommunestyrets disposisjonsfond. 
 
Det gjøres følgende endringer i budsjettet for 2022 (midlene kan overføres til kommende 
budsjettår): 
 
I bevilgningsoversikt drift: 

  Korrigert sum bevilgninger, drift netto, økes med 4 615 000 kroner (økt utgift). 
  Bruk av disposisjonsfond, økes med -4 615 000 kroner (økt bruk av fond) 
 
I sum bevilgninger drift 
  Bevilgningen til tjenesteområde 18 Økonomi, økes med 4 615 000 kroner 
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3. Vedtakene ovenfor forutsetter at de øvrige deltakerkommunene gjør tilsvarende  
forpliktelser i forhold til sin eierandel i Karmsund Havn IKS. 

 
4. Kommunens representant i representantskapet (havnerådet) i Karmsund Havn IKS, får 

fullmakt til å stemme for en investeringsramme på inntil 12 millioner kroner av selskapets 
frie egenkapital, til investering i luftfart (Lufthavndrift AS via Karmsund Lufthavn Invest AS). 

 

Saksutredning 
Litt historie 
Haugesund Lufthavn Karmøy ble åpnet 8. april 1975 av kong Olav V. Kommunene på Haugalandet  
har deltatt indirekte på eiersiden til og fra siden 2003. I 2003 ble det investert i forlengelse av 
rullebanen med finansiering fra Haugaland Kraft AS gjennom selskapet Lufthavnutbygging AS. Det  
ble totalt investert rundt 100 millioner kroner. Senere i restrukturering av daværende 
Lufthavnutbygging AS, trakk Haugaland Kraft AS seg ut, og bokførte et betydelig tap.  
Eierkommunene avstod fra utbytte på 60 millioner kroner fra kraftselskapet. 
 
I 2018 ble det utlyst tjenestekonsesjon for Haugesund Lufthavn Karmøy, med en konsesjonsperiode 
på 20 år. I mai 2019 fikk Lufthavndrift AS tildelt tjenestekonsesjonen og overtok driften av 
lufthavnen. Karmsund Havn IKS gikk inn på eiersiden i Lufthavndrift AS, via datterselskapet  
Karmsund Lufthavn Invest AS med en kapital på 15,1 millioner kroner. Inntreden i selskapet ble gjort 
etter at det oppstod en akutt situasjon hvor Widerøe Ground Handling AS trakk seg som investor i 
selskapet. Investeringen ble gjort etter en oppfordring fra ordførerne i deltakerkommunene i 
Karmsund Havn IKS, og vedtatt i representantskapet (havnerådet) 20.03.2018, sak 1/18 «Opprettelse 
av Karmsund Lufthavn Invest AS», sak 2/18 «Deltakelse i anbud Haugesund Lufthavn Karmøy». 
Engasjementet i luftfart ble ikke politisk behandlet i deltakerkommunenes kommunestyrer. 
 
Dagens eierstruktur – Haugesund Lufthavn Karmøy 
Lufthavnen med rullebane og bygninger eies av Avinor. Lufthavndrift AS drifter Haugesund Lufthavn 
Karmøy i henhold til en tjenestekonsesjonsavtale med Avinor.  
 
Formålet til Lufthavndrift AS er definert i selskapets vedtekter: 
 

«Selskapets virksomhet er tjenesteytelse, handel og produksjon med formål å legge til rette for 
økt trafikk over Haugesund Lufthavn, Karmøy, herunder økt næringsutvikling i forbindelse med 
lufthavnen, samt annen virksomhet som naturlig faller inn under dette». 

 
Lufthavndrift AS eies av private virksomheter og Karmsund Lufthavn Invest AS (33,33 prosent), som 
videre eies (100 prosent) av Karmsund Havn IKS. Karmsund Havn IKS eies av Haugesund kommune 
(38,46 prosent), Karmøy kommune (38,46 prosent), Tysvær kommune (7,69 prosent), Bømlo 
kommune (7,69 prosent), Sveio kommune (3,85 prosent) og Bokn kommune (3,85 prosent). 
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Figur: Viser dagens eierstruktur og eierandeler i prosent.  
 
Økonomi (2021-tall): 

· Driftsinntekter: 87,6 millioner kroner 
· Driftsresultat: -5,4 millioner kroner 
· Årsresultat (etter skatt): -6,2 millioner kroner 
· Balanse/eiendeler: 69,0 millioner kroner (26,0 mill. i anleggsmidler) 
· Egenkapital: 14,8 millioner kroner 
· Antall årsverk er ca. 25 

 
Forutsetninger for videre drift: 
Styret i Lufthavndrift AS har uttrykt et klart behov for offentlig sameie. Særlig i forhold til 
nasjonalpolitiske prosesser for å vise at både næringslivet og kommunene står sammen om å utvikle 
og sikre regionens lufthavn og tilhørende infrastruktur. 
 
En videre bærekraftig økonomisk drift vil være avhengig flere forhold: 

1. At staten dekker kostnadene som følge av regjeringens pandemitiltak 
2. At utvikling av trafikkgrunnlaget kommer raskt opp på samme nivå som før pandemien 
3. At Avinor godkjenner endringer i tjenestekonsesjonsavtalen om «husleiebetingelsene» 
4. At nasjonale rammevilkår framover er forutsigbare  

 
Selskapets kapitalbehov er i oktober 2022, uttalt å være 35 millioner kroner. Dette skal dekke drift  
og nødvendige investeringer ut 2023. Styret forutsetter at dagens aksjonærer dekker 15 millioner 
kroner og søker andre kilder for de resterende 20 millionene. Det er inngått en avtale om lån på 10 
millioner kroner fra Haugaland Kraft AS. Denne saksutredningen har ikke gått nærmere inn i dette 
forholdet. 
 
I ytterste konsekvens må eksisterende aksjonærer også dekke beløpet på 20 millioner. Andelen 
finansiert via Karmsund Havn IKS antas å ligge mellom 5 og 12 millioner kroner. 
 
Bakgrunn for saken 
I korthet omhandler denne saken å endre formålet i selskapsavtalen, slik at Karmsund Havn IKS 
møter kravene i Havne- og farvannsloven og i lov om interkommunale selskaper (IKS). 
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Deltakelsen i Lufthavndrift AS i 2018 ble sett på som midlertidig, og ble vurdert å være i  
grenselandet til formålet til Karmsund Havn IKS. Etter en forvaltningsrevisjon av Karmsund Havn IKS 
initiert av kontrollutvalget i Haugesund kommune i 2021, ble det konkludert med at deltakelsen i 
Lufthavndrift AS var utenfor formålet i havneselskapet. Vedtaket i bystyret 29.09.2021, var: 
 

1. Bystyret tar den framlagte eierskapskontrollen av Karmsund Havn IKS til orientering 
2. Rapporten oversendes kommunedirektøren og selskapet v/havnerådet for videre 

oppfølging av rapportens fire anbefalinger. 
3. Kommunedirektøren gir tilbakemelding til bystyret via kontrollutvalget om oppfølging av 

rapportens anbefalinger innen seks måneder etter bystyrets vedtak. 

 
Forvaltningsrevisors fire anbefalinger innarbeides i forslag til vedtak pkt. 2, slik at det blir 
tydelig hvilke anbefalinger som skal følges opp. 

 
Jmf. sak PS 056/21 i Haugesund kommune - 21/62244 - Eierskapskontroll Karmsund Havn IKS 
 
De «fire anbefalingene» som det vises til er i korte trekk følgende (sitat): 

· Å forankre formålet, med tanke på lufthavndrift, i deltakerkommunestyrene 
· Å etablere rutiner for rapportering til kommunestyret i samsvar med målsetningen i 

eierskapsmeldingen av 2017 
· Å etablere rutiner for å sikre korrekt formell behandling av økonomiplanen i samsvar med 

IKS-loven 
· Å avklare omfanget av deltakelse i underselskaper 

 
I den grad formålet er ment å omfatte deltakelse eller investeringer i andre selskaper bør det 
tydeliggjøres i selskapsavtalen. 

 
Styret i Karmsund Havn IKS har fulgt opp forvaltningsrevisjonen og gitt en tydelig anbefaling om at 
eierskapet i lufthavnen bør løftes ut av havneselskapet. Se styrets brev til representantskapet 
(havnerådet) datert 3. februar 2022 (vedlegg 3). Brevet ble ikke behandlet i representantskapet,  
fordi rådmennene i deltakerkommunene hadde startet et arbeid for å se på mulighetene. 
 
Senere gjorde bystyret i Haugesund kommune et nytt vedtak i saken den 20.04.2022, sak 023/22 
«Oppfølging av eierskapskontroll - Karmsund Havn IKS». Vedtaket var følgende: 
 

«Haugesund Bystyre ber kommunedirektøren/ordfører vurdere en vedtektsendring i KH IKS før 
videre eierskap i Lufthavnutvikling AS». 

 
Med bakgrunn i saken i Haugesund kommune og anbefalingen fra styret i Karmsund Havn IKS, stod 
kommunestyrene i eierkommunene i havneselskapet (Karmøy, Haugesund, Tysvær, Bømlo, Sveio og 
Bokn) overfor to alternativer:  
 

1. Vedta å utvide formålet til Karmsund Havn IKS til også å omfatte eierskap i drift av 
lufthavnvirksomhet.  

2. Vedta å overta 33,34 prosent av eierskapet i Lufthavndrift AS, ved å overta eierskapet i 
Karmsund Lufthavn Invest AS, fra Karmsund Havn IKS. 

 
 
Felles prosjektarbeid 
Rådmennene i Karmøy, Haugesund, Tysvær, Bokn, Vindafjord og Sveio, etablerte en prosjektgruppe 
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for å utrede de to alternativene. Bømlo kommune hadde ikke kapasitet til å delta i prosjektarbeidet, 
men ble holdt løpende orientert. Prosjektgruppen bestod av næringssjefene i Karmøy og Haugesund, 
og seniorrådgiver fra Tysvær.  
 
Før sommeren ble situasjonen uoversiktlig. Forhandlingene mellom Lufthavndrift AS og Avinor om 
bedre betingelser ble krevende. Rådmennene vedtok å legge til side det langsiktige alternativet om 
at kommunene skulle overta eierskapet, og i stedet konsentrere arbeidet om det andre alternativet 
om å endre formålet i selskapsavtalen i Karmsund Havn IKS. 
 
Premisset for å endre selskapsavtalen i Karmsund Havn IKS er knyttet til to forhold: 
 

1. Havne- og farvannslovens bestemmelser for havneselskapets virksomhetsområde 

 
2. Konsekvenser av deltagelse i luftfartsvirksomhet for havnevirksomheten 

 
 
Saksutredning 
 
Havne- og farvannslovens bestemmelser 
Hovedkonklusjonen fra KS-advokatene er at luftfart ligger utenfor Havne- og farvannslovens 
bestemmelser, men det er noen unntak. Havneselskapets eksponering må begrenses til det som 
defineres som «den frie egenkapitalen» i havneselskapet. Oppsummeringen fra advokat Erna Larsen, 
hos KS-advokatene, gjengis her i sin helhet:  
 

«Eierskap og eventuell drift av lufthavn faller som hovedregel utenfor havne -og farvannslovens 
regler. Det betyr at havnekapitalen ikke kan brukes til slik virksomhet. Den kan være unntak, 
eksempelvis sjøflyaktivitet dersom disse bruker havnens farvann og havner og det kan tenkes 
unntak dersom dette skaper økonomisk gevinst for havnevirksomheten. 
 
Karmsund havn IKS kan eie aksjer i Lufthavndrift på visse vilkår. Den kan eie dersom alle 
kostnader og eventuelle inntekter holdes regnskapsmessig adskilt fra havnekapitalen. Det 
forutsetter at selskapet har økonomisk evne til dette. Dersom havnen har kostander forbundet 
med eierskapet, selskapet tilføres kapital fra deltagerkommunene. Kostandene  
kan ikke dekkes av havnekapitalen. 
 
Unntak: Det kan brukes av havnekapitalen til å dekke utgifter knyttet til eierskap i Lufthavndrift 
AS dersom vilkårene for å ta utbytte fra havnevirksomheten er til stede. Deltagerkommunene 
kan da bestemme at utbytte skal benyttes til å dekke kostnadene. 
 
Er det rimelig klart at eierskap i Lufthavndrift AS skaper økonomisk gevinst for 
havnevirksomheten, kan også havnekapitalen benyttes. 
 
Selskapsavtalen tillater ikke at Karmsund Havn IKS eier Lufthavndrift AS. Skal dette fortsette, 
må formålsbestemmelsen i selskapsavtalen § 3 endres. Dette å gjøres slik at det går frem at 
dette er tillatt. Det gjelder enten selskapet bruker av havnekapitalen eller må holdes eierskapet 
adskilt fra havnkapitalen. 
 
Kapitalen som ble benyttet til å kjøpe aksjene i Lufthavndrift i 2018, er å anse som del av 
havnekapitalen. I den grad aksjekapitalen ikke er tapt, tilhører dette havnekapitalen og kan 
ikke brukes til annet formål». 

 
Brevet med denne juridiske betenkningen, er datert 23.09.2022, og er i sin helhet vedlagt saken, 
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vedlegg 1. 
 
 
Konsekvenser av deltakelse i luftfartsvirksomhet for Karmsund Havn IKS 
Konklusjonen i brevet, 22.09.2022, fra styret i Karmsund Havn IKS, samsvarer med konklusjonen i KS-
advokatenes juridiske betenkning. Se vedlegg 1 og 2. Konklusjonen fra styret gjengis her i sin  
helhet:   
 

«Vi registrerer også at rådmennene i deltakerkommunene ønsker å fremme et forslag til 
kommunestyrene i deltakerkommunene, om en midlertidig «utvidelse» av formålet i 
selskapsavtalen. Eierskapet i Lufthavndrift AS var i utgangspunktet midlertidig for Karmsund 
Havn. Styret vurderer det likevel til å være fornuftig at eierskapet beholdes de to neste årene og 
at det i mellomtiden jobbes med en langsiktig strategi og løsning for eierskapet. Dette 
forutsetter at Karmsund Havn kompenseres fra eierkommunene dersom aksjonærene må skyte 
inn ytterligere kapital i Lufthavndrift AS, noe som trolig vil skje i løpet av kort tid».  

 
I brevet viser styret til deltakerkommunenes eierstrategi, administrative konsekvenser, og andre 
forhold. Det er likevel de økonomiske konsekvensene som skaper utfordringer i forhold til 
bestemmelsene i Havne- og farvannsloven. Styret skriver (sitat): 
 

«For å oppnå best mulig fleksibilitet mht. eventuelle partnerskap og låneopptak har en  
valgt å gjøre enkelte investeringer i datterselskaper av Karmsund Havn IKS. Selv om dette gir 
økt lånekapasitet stilles det også bedriftsøkonomiske krav, spesielt mht. krav om egenkapital i 
det enkelte prosjekt. En viktig konsekvens av dette er at Karmsund Havn har behov for fri 
likviditet for å sikre at planlagte investeringer følger vedtatt fremdriftsplan. Dersom det brukes 
ytterligere midler av selskapets frie egenkapital til å investere i Lufthavndrift AS (anslagsvis 
kapitalbehov på 10 – 15 millioner kroner), vil dette medføre at Karmsund Havn innenfor 18 – 36 
måneder potensielt må utsette havneinvesteringer som følger av underdekning i fri 
egenkapital. Dette basert på selskapets egne prognoser knyttet til forventede 
investeringsbehov i datterselskap fremover. 
 
Det presiseres imidlertid at dersom det oppstå et kortsiktig kapitalbehov i Lufthavdrift AS, er 
Karmsund Havn IKS positive til å bidra, men da under forutsetning om at pengene  
tilbakeføres til Karmsund Havn IKS». 

 
Havneselskapet har tilstrekkelig kapital til å dekke kapitalbehovet i Lufthavndrift AS via Karmsund 
Lufthavn Invest AS, ikke lenger fram enn 18 til 36 måneder. Styret forventer at investeringene i 
luftfart vil redusere havneselskapets «frie egenkapital» til å investere i egen kjernevirksomhet 
regulert av havne- og farvannsloven.  
 
En permanent utvidelse av formålet i Karmsund Havn IKS til også å omfatte «luftfartsformål» er  
ikke i samsvar med deltakerkommunenes eierstrategi for havneselskapet. Havneselskapets 
investering i 2018 i Lufthavndrift AS var derfor definert som «midlertidig» løsning i en akutt  
situasjon. 
 
Havneselskapet er i en ekspansiv vekst og har behov framover å konsentrere kompetanse og kapital 
mot sin kjernevirksomhet. Selskapet oppgir at drift av lufthavn er utenfor havneselskapets 
kompetanseområde. Havneselskapets deltakelse i Lufthavndrift AS, krever uforholdsmessig stor 
ledelsesinvolvering, som igjen trekker konsentrasjonen bort for kjernevirksomheten. Det er uheldig i 
den ekspansive utvikling Karmsund Havn IKS for tiden er i, med store investeringer og 
utviklingsprosjekter. Driften av lufthavnen er derfor på sakslisten til styret i havneselskapet i hvert 
styremøte.  
 
Den finansielle eksponeringen har hittil vært begrenset til 15,1 million kroner i form av 
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kapitalinnskudd i holdingselskapet Karmsund Lufthavn Invest AS. Styret i Lufthavndrift AS melder om 
at kapitalbehovet ut 2023 er 35 millioner kroner. Styret forventer at aksjonærene bidrar med 15 
millioner og arbeider for å finansiere resterende kapital fra andre kilder. I ytterste konsekvens må 
aksjonærene finansiere hele kapitalbehovet Fordelt på Karmsund Havn/Karmsund Lufthavn Invest 
A/S sin eierandel på 33,34 prosent, vil det tilsi mellom 5 og 12 millioner kroner fra Karmsund 
Lufthavn Invest A/S. Målt mot egenkapitalen i Karmsund Havn IKS, vil dette utgjøre opptil rundt 12 
prosent av den frie egenkapitalen i havneselskapet. Noe som gir en tilsvarende svekkelse av 
egenkapitalfinansieringen i de investerings-prosjekter som havneselskapet planlegger framover. Selv 
om havneselskapet vil ha finansiell styrke til å bære et utvidet kapitalbehov i lufthavnen, er dette 
uheldig. Inntil selskapsavtalen eventuelt er endret, behandlet og godkjent i samtlige kommunestyrer 
i hver av deltakerkommunene, vil det være vanskelig for styret i havneselskapet å foreta ytterligere 
investeringer i luftfart utenfor formålet til Karmsund Havn IKS. 
 
 
Konsekvenser for deltakerkommunene 
KS-advokatene peker på to forutsetninger for at Karmsund Havn IKS kan fortsette sitt eierskap i 
Lufthavndrift AS gjennom sitt heleide datterselskap, Karmsund Lufthavn Invest AS. Den ene 
forutsetningen er at havnekapitalen ikke kan benyttes til å dekke økonomisk tap knyttet til eierskap i 
Lufthavndrift AS, men det er et unntak. Unntaket er hvis vilkårene for å ta utbytte fra 
havnevirksomheten er til stede. Deltakerkommunene har ikke definert noe utbyttepolitikk for 
havneselskapet i eierstrategien. Dette betyr at havneselskapet ikke kan ha et større økonomisk tap i 
luftfart enn det kommunene kan ta ut i utbytte, begrenset til den «frie egenkapitalen». 
 
Den andre forutsetningen er at formålet i selskapsavtalen må utvides til å inkludere luftfart. 
 
Den økonomiske risikoen vil derfor overføres i større grad til deltakerkommunene. Styret i Karmsund 
Havn IKS estimerer at selskapet har behov for all kapital investert i luftfart innen 18 til 36 måneder 
fram i tid. Dette betyr at deltakerkommunene i ytterste konsekvens må ta høyde for denne 
økonomiske risikoen allerede nå, og gjøre nødvendige avsetninger i kommunenes «frie  
fondsmidler». Styret i Lufthavndrift AS estimerer et kapitalbehov på 35 millioner kroner, hvor  
15 millioner kroner hentes via kapitalinnskudd fra aksjonærene. For Karmsund Havn/Karmsund 
Lufthavn Invest AS, betyr dette et innskudd på 5 millioner kroner.  
 
Det andre scenarioet er hvis aksjonærene må skyte inn hele beløpet på 35 millioner kroner. I dette 
«Worst Case-tilfellet», betyr dette at Karmsund Havn/Karmsund Lufthavn Invest AS må gjøre et 
innskudd på 12 millioner kroner. Det er dette beløpet deltakerkommunene må «garantere» for, og 
må kompensere Karmsund Havn IKS for i ytterste konsekvens. 

 

Deltakerkommuner Eierandel 
(%) 

Investerings- 
ramme I 

(NOK) 

Investerings- 
ramme II (NOK) 

Karmøy 38,46 1.923.000 4.615.200 

Haugesund 38,46 1.923.000 4.615.200 

Bømlo 7,69 384.500 922.800 

Tysvær 7,69 384.500 922.800 

Sveio 3,85 192.500 462.000 

Bokn 3,85 192.500 462.000 

Sum 100,00 5.000.000 12.000.000 

 
Tabell: Viser fordeling av investeringsrammer på henholdsvis 5 og 12 millioner kroner, basert på 
eierandel i Karmsund Havn IKS  

 
Det er viktig å merke seg at deltakerkommunene ikke må kompensere for Karmsund Havn IKS for et 
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eventuelt tap for allerede utførte investeringer på 15,1 millioner kroner i Karmsund Lufthavn 
Invest/Lufthavndrift AS. Dette begrunnes i at den «frie egenkapitalen» i havneselskapet var 
tilstrekkelig på det tidspunktet investeringen ble gjort, og det forelå ingen vurderinger som tilsa at 
investeringen ville legge en begrensning for utviklingen av havnevirksomheten. 
 
Deltakerkommunene må følge opp denne økonomiske risikoen via sine representanter i 
representantskapet (havnerådet) gjennom behandling av årsregnskap og budsjett. 
 
 
Betydningen av Haugesund Lufthavn Karmøy - Samfunnsøkonomisk analyse 
Drift av lufthavner vurderes som samfunnskritisk infrastruktur og samferdsel. En velfungerende 
lufthavn i et bo- og arbeidsmarked er avgjørende for den samfunnsøkonomiske utviklingen av 
næringslivet, bostedsattraktivitet og reiselivet. Haugesund Lufthavn Karmøy, er også en 
beredskapslufthavn for ambulanseflyvninger, og må være i beredskap 24 timer alle dager i samsvar 
med konsesjonsavtalen med Avinor. 
 
Det foreligger ingen nyere rapport om den samfunnsøkonomiske betydningen Haugesund Lufthavn 
Karmøy har for regionen. Den siste analysen ble utarbeidet desember 2013 av Menon basert på 
erfaringer fra 2012. Det er likevel en viss relevans å se på disse tallene. Trafikkgrunnlaget var i 2012 
664.375 reisende, fordelt på 434.000 innlands flyvninger og 222.000 utenlands flyvninger. 
 
Til sammenligning har antall reisende i 2021 sterkt preget av pandemien. Antall reisende var nede i 
totalt 253.007 reisende, hvor 228.091 var reisende med innlandsflyvninger og 24.916 med 
utlandsflyvninger. Prognosen fra selskapet for 2022 viser en markant oppgang til 448.178 reisende, 
fordelt på 361.318 innlandsflyvninger og 86.860 utlandsflyvninger. Prognosen viser at lufthavnen vil 
nå omtrent tilsvarende passasjertrafikk i 2024/2025 som i 2012, som var datagrunnlaget for Menons 
rapport. 
 
Menon beskriver den samfunnsøkonomiske lønnsomheten i 2013 slik: 
 

«Nærhet til en flyplass reduserer kostnaden ved å fly og senker terskelen for lengre reiser både i 
fritids- og yrkessammenheng. Dette generer økt velferd for privatpersoner og  
bedrifter. Når feriedestinasjoner velges, fritidsplaner legges eller tjenestereiser skal 
gjennomføres er det mer enn prisen på flybilletten som avgjør beslutningen. Reisetid og  
andre kostnader forbundet med transport til og fra flyplass vil også spille inn og avgjøre 
omfanget av reiser som gjennomføres og hvilken destinasjon som velges. I et relativt tett 
befolket område som Haugesundregionen vil nærværet av en flyplass kunne påvirke både 
livskvaliteten til beboere og næringslivets utvikling. Ikke minst vil det være av betydning for 
områdets reiselivsnæring og evnen til å tiltrekke seg både nasjonale og internasjonale turister. I 
så måte er Haugesund lufthavn mer enn bare en lokal tilknytning til omverdenen, det er også en 
kilde til velferd og næringsvirksomhet og en tilrettelegger for regional utvikling». 

 
Analysen fra Menon er delt i to. En del er den økonomiske byrden næringslivet og fritidsreisende må 
bære, hvis Haugesund Lufthavn Karmøy avvikles, og de reisende i stedet må benytte Stavanger 
Lufthavn Sola, Bergen Lufthavn Flesland, eller Stord lufthamn. Den andre delen er en analyse av 
verdiskapningen eller ringvirkningene lufthavnen bidrar til. 
 
Del 1: Nytte og kostnader ved en eventuell avvikling av Haugesund Lufthavn Karmøy 
Menons analyse av reisemønsteret i 2012 viser at 80 prosent av trafikkgrunnlaget kommer fra 
reisende fra følgende seks kommuner, markert med uthevet skrift i oversikten under. Det er også 
næringslivet og de fritidsreisende fra disse kommunene som vil få den største kostnaden hvis 
flyplassen må avvikles. Samlet vil ekstrakostnaden for reisende ved alternativt å benytte Sola eller 
Flesland, beløpe seg til 235 millioner kroner årlig. For passasjerer i Stavanger-regionen vil det 
naturligvis ikke bli en merkostnad. 
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1.          Haugesund:           242.270 passasjerer 
2.          Karmøy:                     121.442 passasjerer 
3.          Stavanger:           63.210 passasjerer 
4.          Vindafjord:           45.034 passasjerer 
5.          Etne:                     22.219 passasjerer 
6.          Tysvær:                     22.139 passasjerer 
7.          Sandnes:                     14.641 passasjerer 
8.          Suldal:                     14.295 passasjerer 
9.          Stord:                     12.424 passasjerer 
10.          Bømlo:                     10.935 passasjerer 
11.          Sauda:                     8.724 passasjerer 
12.          Kvinnherad:           8.314 passasjerer 
13.          Odda:                     7.393 passasjerer 
14.          Strand:                     5.396 passasjerer 
15.          Sveio:                     5.125 passasjerer 
... 
30. Bokn:                     1.121 passasjerer 
... 
33. Utsira:                        574 passasjerer 

 
Det er interessant å merke seg at Vindafjord med i underkant av 9.000 innbyggere, er den 
kommunen som har det største antall passasjerer i forhold til folketallet. Rapporten fra Menon 
forklarer ikke årsaken til dette, men det er grunn til å anta at dette har sammenheng med den store 
verftsindustrien i kommunen og avhengigheten av fremmedarbeidere. Noe som også indikeres med 
godt belegg på flyrutene mellom Karmøy og Polen. Dette indikerer videre hvor viktig flyplassen er for 
denne type industri. 
 
Erfaringene fra Skjellefteå kommune i Nord-Sverige hvor NorthVolt har etablert sin batterifabrikk, er 
tilsvarende. NorthVolt’s etablering er sammenlignbar med Beyounder’s etablering av sin 
batterifabrikk i Haugaland Næringspark, men NorthVolt sin fabrikk er rundt 3 ganger større. Her er 
det i arbeid 2.500 anleggsarbeidere fra 80 nasjonaliteter, og kommunen har uttalt den bruker rundt 
15 millioner svenske kroner for å holde den lokale flyplassen åpen. Den regnes som 
virksomhetskritisk for de nye nærings-etableringene knyttet til batteriindustrien i kommunen. 
 
Årsaken til at Stavanger har så mange av passasjerene, forklarer Menon med kommunens  
dominans i forhold til innbyggere, næringsliv, og gjestedøgn. For Sandnes blir det tilsvarende. 
Analysen til Menon viser samtidig at hvis Haugesund Lufthavn avvikles ville rundt ¾-deler av 
passasjertrafikken i 2012 ha fordelt seg til Stavanger Lufthavn Sola, og rundt ¼-del til Bergen  
Lufthavn Flesland. Lufthavndrift AS opplyser at det høye antallet passasjerer fra Stavanger, Sandnes, 
m.fl. trolig skyldes at billige fritidsreiser med Ryanair var på sitt høyeste i 2012 og 2013. 
 
Samfunnsnytten av en operativ Haugesund Lufthavn er beregnet ut fra den merkostnaden 
næringslivet og innbyggerne vil påføres med lenger reisevei, tidsforbruk, ferjebilletter, og andre 
transportkostnader for å komme seg til en alternativ flyplass, fortrinnsvis Sola og Flesland. Analysen 
viser at næringslivet vil påføres en ekstra kostnad på 167 millioner kroner eller mellom 800-1.000 
kroner pr reisende for bedrifter på ytre Haugalandet. For virksomheter i Vindafjord er 
ekstrakostnaden nesten 1.200 kroner pr. reisende. Virksomheter i Suldal får den laveste 
merkostnaden med rundt 500 kroner. 
 
Innbyggerne vil få en ekstra kostnad på 68 millioner kroner, eller fra rundt 400 kroner til 640 kroner 
for innbyggere i Vindafjord. Merk at dette er 2012-tall, men gir likevel en god indikasjon på den 
ekstra byrden næringslivet og innbyggerne vil påføres om Haugesund Lufthavn må avvikles.  
 
Når Rogfast åpner forventes det at denne kostnaden tilnærmet vil bli halvert, primært som følge av 
redusert reisetid. Analysen sier ikke noe om forventet økning i bompengeutgifter. 
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Del 2: Verdiskaping og ringvirkninger innkommende trafikk ved Haugesund Lufthavn Karmøy 
Menon’s ringvirkningsanalyse fra 2012 måler effekten av de innkommende passasjerenes forbruk 
ved økt omsetning og sysselsetting, samt i hvilke næringer og kommuner verdiskapningen skjer. 
 
Den direkte sysselsetting på lufthavnen er knyttet til drift av flyplassen, flyselskapene, catering, 
servering, varehandel/tax free, politi, toll, sikkerhetskontroll, renhold, parkering, hotell, flyfrakt, og 
bilutleie. Den indirekte sysselsetting er knyttet til ulike underleveranser, men også katalytiske 
effekter i ulike andre bransjer. Særlig innen transport, handel, servering, konferanser og reiseliv. 
 
Den totale verdiskapningen i 2012 ble beregnet til 631 millioner kroner. Dette fordeles med 263 
millioner fra norske yrkesreisende, 189 millioner fra norske feriereisende, 177 millioner fra 
utenlandske feriereisende, og 63 millioner kroner fra utenlandske yrkesreisende. Samlet betyr dette 
630 arbeidsplasser i 2012, primært fordelt på overnatting, servering, transport, varehandel, 
opplevelser og annet. I disse bransjene er det rundt 9-10.000 ansatte. Altså 6-7 prosent av 
arbeidsplassene i disse bransjene på Haugalandet kan være avhengig av flyplassen. 
 
Målt i kroner utgjør verdiskapningen fra flyplassen rundt 1-2 prosent av den totale verdiskapningen 
på Haugalandet som i 2019 var rundt 44 milliarder kroner. Dette er betydelig, også når lufthavnen 
sammenlignes med havneområdet som forvaltes av Karmsund Havn IKS. Havneområdet med 
leveranser av tjenester til maritime næringer har naturligvis langt høyere aktivitet. Ringvirknings-
analysen for havneområdet (2017), viser en samlet verdiskapning på 2,5 milliarder kroner, som  
utgjør 5-6 prosent av den totale verdiskapningen i regionen (2019). Altså «bare» fire ganger høyere 
verdiskapning enn lufthavnen. 
 
Karmsund Havn IKS er også tydelige på synergier med Haugesund Lufthavn Karmøy, særlig knyttet til 
mobilisering og mannskapsbytter, men også for virksomheter som havneområdet har direkte eller 
indirekte synergier med. Særlig verftsindustrien med Aibel, Westcon og Kværner, samt maritim 
industri på Bømlo. Andre virksomheter som Autostore er også tydelige i sine uttalelser om 
viktigheten av flyplassen. Autostore har utviklet et internasjonalt test- og utdanningssenter på  
Husøy, hvor deltakere vil komme inn fra hele verden. 
 
Haugaland Næringspark vektlegger også betydningen og nærheten til Haugesund Lufthavn Karmøy 
som et viktig fortrinn for industrietableringer i regionen. 
 
Selv om det ikke foreligger noen ferske samfunnsøkonomiske analyser, er dette med på å 
underbygge at Haugesund Lufthavn Karmøy medvirker til en betydelig andel av verdiskapningen i 
regionen og har stor betydning for utviklingen av Haugalandet. Menon konkluderer også i sin  
rapport at det må realiseres svært store stordriftsfordeler ved de andre flyplassene på Vestlandet  
om det skal være samfunnsøkonomisk lønnsomt å avvikle Haugesund Lufthavn Karmøy. Det kritiske 
blir hvordan driften skal finansieres hvis det ikke er mulig å oppnå en isolert bedriftsøkonomisk 
bærekraftig utvikling av lufthavnen.  
 
Samspill mellom det private næringslivet og kommunene, virker som en riktig modell for 
risikofordeling. Ifølge Lufthavndrift AS er Avinor forpliktet til å overta driften av Haugesund Lufthavn 
Karmøy, hvis det ikke er økonomisk bærekraftig for selskapet å drifte lufthavnen. Hvis lufthavnen må 
leveres tilbake til Avinor, forventes et mer begrenset flytilbud, enn om lufthavnen driftes av lokale 
eiere.  
 
Behov for endringer i selskapsavtalen til Karmsund Havn IKS 
Endringer i selskapsavtalen er regulert i lov om interkommunale selskaper (IKS-loven), og i selskapets 
§ 25. Endringer krever politiske vedtak i kommunestyrene i samtlige deltakerkommuner i 
havneselskapet. 
 
Karmsund Havn IKS har ikke luftfartsvirksomhet som del av sitt formål i selskapsavtalen. Skal 
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eierskapet fortsette, må formålet i selskapsavtalen utvides. Det må derfor gjøres en tilføyelse i siste 
setning: 
 
 
 
 

§ 3 – Formål:  
  
«Selskapets formål er effektiv og sikker forvaltning av havnevirksomhet på vegne av de 
kommuner som er deltakere, jfr. Selskapsavtalens §4, og ivareta disse kommuners oppgaver, 
rettigheter og forpliktelser i samsvar med den til enhver tid gjeldene havne- og 
farvannslovgivning.  
  
Selskapet skal arbeide for framtidsrettet og konkurransedyktig utvikling av 
sjøtransportsystemet for personer og gods, tilrettelegge for sjøbasert næringsutvikling, 
herunder naturlig tilhørende eiendomsutvikling, og tilrettelegge for synergier med landbasert 
næringsutvikling». 

 
Ny tilføyelse etter siste setning: 
 

«Selskapet kan ha eierskap direkte eller indirekte i selskap som er operatør for Haugesund 
Lufthavn Karmøy, og tilhørende eiendommer». 

 
For å sikre at Karmsund Havn IKS ikke kommer i konflikt med Havne- og farvannsloven, og forsinkes 
av kommunal saksbehandling, foreslås at det eksplisitt tas inn bestemmelser i selskapsavtalen om at 
det skal implementeres en ny eierstruktur for Karmsund Lufthavn Invest AS/Lufthavndrift AS innen 
01.01.2025. Det foreslås derfor en ny tilføyelse i selskapsavtalen som ivaretar dette. 
 

§25 - Endring av selskapsavtalen 
 
 «Følgende bestemmelser i denne selskapsavtale kan bare endres med tilslutning fra 
kommunestyret i samtlige deltakerkommuner: 
 
1. Selskapets foretaksnavn 
2. Angivelse av deltakerne 
3. Selskapets formål 
4. Den kommune der selskapet har sitt hovedkontor 
5. Antall styremedlemmer 
6. Deltakernes innskuddsplikt og plikt til å foreta andre ytelser overfor selskapet 
7. Den enkelte deltakers eierandel i selskapet og den enkelte deltakers ansvarsandel i  
    selskapet dersom denne avviker fra eierandelen 
8. Antall medlemmer av representantskapet og hvor mange medlemmer den enkelte     
    deltaker oppnevner 
9. Annet som etter lov skal fastsettes i selskapsavtalen 
 
For øvrig kan selskapsavtalen endres ved vedtak i representantskapet med tilslutning fra minst 
to tredeler av eierkommunenes samlede stemmer». 

 
Ny tilføyelse etter siste setning: 
 

«Deltakerkommunene har forpliktet seg til å implementere en ny eierstruktur for Karmsund 
Lufthavn Invest AS/Lufthavndrift AS innen 01.01.2025, som ivaretar formålet i Havne- og 
farvannsloven og alt hva dette innebærer».  
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Denne tilføyelsen betyr at det avtales allerede nå at det er enighet mellom deltakerkommunene om 
å implementere en ny eierstruktur slik at Karmsund Havn IKS i framtiden har et formål og virksomhet 
som er i samsvar med Havne- og farvannsloven. Hvis det eventuelt skulle oppstå en situasjon som 
kan komme i konflikt med bestemmelsene i Havne- og farvannsloven, ligger det i denne 
bestemmelsen en forpliktelse for alle deltakerkommunene, inklusiv selskapet, om å gjøre  
nødvendige tiltak. Dette er også viktig i forhold til at havneselskapets kjernevirksomhet ikke skal 
hemmes av aksjonærforpliktelser i luftfart. 
 
Kommunedirektørene i deltakerkommunene kan innen dette tidspunkt, direkte legge fram en felles 
sak til politisk behandling, hvor det er funnet en langsiktig løsning for eierskap og eierstruktur  
knyttet til driften av Haugesund Lufthavn Karmøy, som Karmsund Havn IKS ikke lenger blir en del  
av. 
 
Rådmannens konklusjon 
Haugesund Lufthavn Karmøy vurderes å være samfunnskritisk samferdsel, som er viktig for 
næringsutvikling, bo-attraktivitet, reiseliv og ambulanseberedskap. Drift av lufthavn er likevel ikke en 
lovpålagt oppgave for kommunene. Tidligere samfunnsøkonomisk analyse utført av Menon, viser at 
Haugesund Lufthavn Karmøy har stor betydning for verdiskapningen på Haugalandet, totalt 631 
millioner kroner i 2012. I tillegg sparte næringslivet og innbyggerne 235 millioner årlig, i kortere 
reisetid og lavere reisekostnader, sammenlignet med å legge sine flyreiser til Stavanger Lufthavn  
Sola eller Bergen Lufthavn Flesland. Både vårt landbaserte næringsliv og vår maritime næring, uttalt 
hvor viktig et godt rutetilbud er for deres verdiskaping og arbeidsplasser 
 
Det er derfor god grunn til å tro at samfunnsøkonomien av lufthavnen er ytterligere forsterket i dag, 
og blir enda mer avgjørende for utvikling av Haugalandet framover. Da særlig med tanke på utvikling 
av flytende havvind ved Utsira Nord og store industrielle etableringer i Haugaland Næringspark, 
Gismarvik. Bare i anleggsperiodene vil mobilisering av utenbys og utenlands arbeidskraft være 
betydelig. Erfaringene fra etableringen av en stor batterifabrikk i Nord-Sverige er det mobilisering av 
2.500 anleggsarbeidere fra 80 nasjonaliteter. Rutetilbudet må utvikles dynamisk i tett samarbeidet 
med næringslivet, og da kan «lokal flyplassledelse» og ruteutvikling gi regionen et viktig 
konkurransefortrinn om å skaffe nødvendig arbeidskraft. 
 
Skal driften av lufthavnen lykkes, er vurderingen at det kreves et godt samarbeid mellom privat 
næringsliv og regionens kommuner. Et slik samarbeid med privat næringsliv startet allerede når 
rullebanen ble forlenget i 2003, hvor kommunene deltok i finansieringen via Haugaland Kraft AS. I 
2018 ble det på nytt et behov for offentlig deltakelse, og kommunene deltok med 
egenkapitalfinansiering av Lufthavndrift AS via Karmsund Havn IKS. Havneselskapet foretok en 
avgrenset investering på 15,1 millioner kroner via datterselskapet Karmsund Lufthavn Invest AS. 
Investeringen ble ansett å være midlertidig. I senere forvaltningsrevisjon i Haugesund kommune ble 
det konkludert med at engasjementet var utenfor formålet og selskapsavtalen i havneselskapet. 
 
I samarbeid mellom rådmennene i Karmøy, Haugesund, Tysvær, Bokn, Sveio, Vindafjord og Bømlo, 
ble det etablert et prosjekt for å vurdere hvordan kommunenes deltakelse og eierskap best kunne 
organiseres. Arbeidet ble utsatt på grunn av de krevende forhandlingene som oppstod mellom 
Lufthavndrift AS og Avinor om betingelsene i konsesjonsavtalen. Arbeidet vil bli tatt opp igjen når 
situasjonen blir mer stabil og oversiktlig, og innen 01.01.2025 
 
Ny modell for eierskapet av Lufthavndrift AS må bli gjort innen de 18 til 36 månedene Karmsund 
Havn IKS har anslått at de kan være eksponert i Lufthavndrift AS i denne perioden, før dette vil få 
konsekvenser for havneutviklingen. For å sikre en rasjonell og effektiv politisk behandling, foreslås at 
denne fristen tilføyes i bestemmelsene i selskapsavtalen i Karmsund Havn IKS. I denne mellomfasen 
foreslås det at formålet til Karmsund Havn IKS utvides til også inkludere «luftfart», for å møte de 
lovmessige kravene som forvaltningsrevisjon i Haugesund kommune påpeker. 
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Deltakerkommunene i Karmsund Havn IKS må være oppmerksomme på, at det foreligger en juridisk 
vurdering som legger et lovmessig premiss for at Karmsund Havn IKS kan videreføre eierskapet i 
Lufthavndrift AS. Premisset er at deltakerkommunene må forplikte seg til å kompensere Karmsund 
Havn IKS for en videre eksponering i Lufthavndrift AS. Anslaget er vurdert å ligge mellom 5 og 12 
millioner kroner. Denne forpliktelsen fordeler seg mellom deltakerkommunene etter eierandel i 
havneselskapet. For å endre selskapsavtalen, må alle deltakerkommunene godkjenne disse 
endringene i selskapsavtalen. Tidligere investeringer som Karmsund Havn IKS har gjort i luftfart på 
15,1 millioner kroner, er det ikke noe krav om at deltakerkommunene må kompensere for.   
 
Situasjonen i Lufthavndrift AS er nå så akutt, at styret må be om kapitalinnskudd fra sine  
aksjonærer i umiddelbar framtid. En forsinkelse i kommunal behandling vil hindre at Karmsund Havn 
IKS å følge opp sine aksjonærforpliktelser, og Lufthavndrift AS kan bli tvunget til å melde oppbud. 
 
Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 

· Havne- og farvannsloven 
· Lov om interkommunale selskaper (IKS-loven) 

 
 
 

Vedlegg: 

220923 Vurdering av om havneselskapet kan eie og drifte lufthavnvirksomhet-2 

220922 Konsekvenser av videre eierskap i Lufthavndrift docx[1] 

220203 Brev til havneråd vedr Karmsund Lufthavn Invest AS 4.2.22 

170411 Selskapsavtale Karmsund Havn IKS signert 
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Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne - behandling av tilskudd 
 

Rådmannens forslag til vedtak: 
Kommunestyret vedtar at behandling av tilskudd til kulturtilbud for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne delegeres fra Hovedutvalg oppvekst og kultur til Rådet for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne. 
 
Hovedutvalg oppvekst og kultur skal gi en høringsuttalelse før behandling av Rådet for mennesker 
med nedsatt funksjonsevne.  
 
Ordningen evalueres ved revidering av kommunens delegasjonsreglement. 
 
 
 

Bakgrunn for saken 
I budsjettet for 2022 er det avsatt kr 327 000 i tilskudd til kulturtilbud for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne. Det er avsatt kr 80 000 til feriefondet, mens de resterende midlene benyttes til 
driftstilskudd og søknader til nye tiltak/prosjekt. Ved behandlingen i 2022 ble det samlet fordelt kr 
240 000 i driftstilskudd til 8 ulike kultur og fritidstilbud for mennesker med nedsatt funksjonsevne i 
regi av frivillige organisasjoner. I vurderingen av tilskuddet tas det hensyn til antall deltakere, 
kapitalbehovet og aktivitetsnivået.  
 
Under behandlingen i Hovedutvalg oppvekst og kultur 27.04.2022 foreslo Stangeland (KrF) at saken 
burde behandles og/eller avgjøres i råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne. Kommunalsjefen 
og kultursjefen skulle se på dette til neste års behandling.  
Senere i Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne sitt møte den 14.06.2022 ble det stilt 
spørsmål vedrørende behandlingen av tilskudd til kulturtiltak for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne. 
1. Stangeland opplyste at han som vararepresentant i møtet i hovedutvalg oppvekst og kultur den 
27.04.2022 under behandling av sak om tildeling av tilskudd til kulturtiltak for mennesker med 
nedsattfunksjonsevne stilte spørsmål om det ikke var råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
som burde behandle den. Kommunalsjef oppvekst og kultur skulle følge dette opp videre. 
 
Saks og faktaopplysninger 
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Hovedutvalg oppvekst og kultur behandler de ulike tilskuddsordningene innen sektor kultur. De 
fleste tilskuddsordningene har felles søknadsfrist 1. mars og blir normalt behandlet i april. Det er et 
unntak. Tilskudd til frivillige organisasjoner som har tilbud til eldre blir behandlet av eldrerådet. 
Hovedutvalget behandler vanligvis alle tilskuddsordningene i samme møte og får en god og helhetlig 
oversikt over alle tilskuddene. Denne oversikten er viktig å opprettholde ved en politisk behandling, 
da mange frivillige organisasjoner har søknader innenfor flere tilskuddsordninger. For å sikre dette 
må saken innom Hovedutvalg oppvekst og kultur til uttalelse før den eventuelt blir behandlet av 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne. 
 
Kommunelovens § 5-12 omhandler eldreråd, råd for personer med funksjonsnedsettelse og 
ungdomsråd eller annet medvirkningsorgan for ungdom: 
Kommunestyret og fylkestinget skal selv velge et eldreråd, et råd for personer med 
funksjonsnedsettelse og et ungdomsråd eller annet medvirkningsorgan for ungdom. 
 
Flertallet av medlemmene i eldrerådet skal på valgtidspunktet ha fylt 60 år. 
 
Ungdomsrådet eller annet medvirkningsorgan for ungdom skal ha en valgperiode på inntil to år. 
Medlemmene i ungdomsrådet eller annet medvirkningsorgan for ungdom skal på valgtidspunktet 
ikke ha fylt 19 år. 
 
Rådene eller annet medvirkningsorgan for ungdom er rådgivende organer for kommunen eller 
fylkeskommunen og har rett til å uttale seg i saker som gjelder henholdsvis eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdom. 
 
Departementet gir forskrift om oppgaver, organisering og saksbehandling for rådene eller annet 
medvirkningsorgan for ungdom. 
 
I forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med funksjonsnedsettelse og 
ungdom §2 pkt 4 gis det mulighet for kommunestyret å delegere tildeling av tilskudd til rådet.  
Rådene skal ikke behandle saker som gjelder avgjørelser overfor enkeltpersoner. Kommunestyret og 
fylkestinget kan gi rådene myndighet til å fordele bevilgninger. 
 
I henhold til kommunens delegasjonsreglement er Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
er et rådgivende organ for kommunen. Rådet har rett til å uttale seg i alle saker som gjelder 
mennesker med nedsatt funksjonsevne, og gir sin høringsuttalelse før saken fremmes for 
hovedutvalg, formannskap og kommunestyret. Rådet skal ha til behandling alle saker som gjelder 
mennesker med nedsatt funksjonsevne i kommunen. Rådet skal bidra til at mennesker med nedsatt 
funksjonsevne blir sikret bred, åpen og tilgjengelig medvirkning i alle saker som gjelder dem. Dette 
gjelder blant annet i saker som angår adkomst, arbeid mot diskriminering på grunnlag av nedsatt 
funksjonsevne, og tjenester for mennesker med nedsett funksjonsevne. 
 
Rådet er i dag ikke et besluttende organ jfr. delegasjonsreglementet, men det kan gis unntak for 
behandling av denne tilskuddsordningen. Det politiske eierforholdet blir da flyttet over til rådet som 
er tettere på og har en bedre oversikt over det samlede tilbudet til målgruppen.  
 
Rådmannens vurdering 
Rådmannen anbefaler at en rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne behandler fordelingen 
av tilskudd til frivillige organisasjoner med fritidstilbud for mennesker med nedsatt funksjonsevne. 
Hovedutvalg oppvekst og kultur skal gi en uttalelse før den eventuelt blir behandlet av Rådet for 
mennesker med nedsatt funksjonsevne. Ordningen evalueres ved revidering av kommunens 
delegasjonsreglement. Det foretas ikke endringer i kriteriene for tildeling av midlene.   
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Helsekonsekvensutredning Husøy 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
1. Karmøy kommunestyre tar vedlagte helsekonsekvensutredning til orientering. 
2. Industriområdet  på Husøy har en viktig rolle i lokal og regional verdiskapning og skal 
videreutvikles. Helsekonsekvensutredninger viser at det må tas hensyn til påvirkningsfaktorer i den 
videre utviklingen av området.  
3. Karmøy kommunestyre ber kommunedirektøren om å ta inn spørsmålet om en hensynssone på 
Husøy i arbeidet med kommuneplanens arealdel. 
 
4. Karmøy kommunestyre ber om at en egen områdereguleringsplan for Husøy prioriteres i neste 
rullering av kommunens planstrategi.  
 
5. Karmøy kommune vil som medeier i Karmsund Havn IKS ha en forventning om at selskapet jobber 
aktivt med å tilpasse sin virksomhet for å redusere negative ringvirkninger av støy og andre 
miljøfaktorer, samt bidra til en konstruktiv dialog med berørte innbyggergrupper.   
6. Kommunedirektøren ber bedriftene som omtales i helsekonsekvensundersøkelsen sette i gang 
nødvendige tiltak i løpet av første kvartal i 2023 for å styrke innbyggerdialogen. 
 
 

Saksutredning 
 
SAKSUTREDNING Helsekonsekvensutredning Husøy 
Rapport 
 
Bakgrunn for saken 
Kommunen bestilte den 07.02.22 (sak nr. 008/22) helsekonsekvensutredning for industriområdet 
Husøy fra Norconsult for å få oversikt over det totale bildet av miljøfaktorer som beboere nær 
industriområdet på Husøy kan påvirkes av. Kommunen ønsket kunnskap om, og eventuelt i hvilken 
grad, disse miljøfaktorene påvirker innbyggernes opplevelse av trivsel og helse. Siden 90-tallet har 
det vært kommunikasjon mellom innbyggere, velforeninger og utvalgte bedrifter etablert på Husøy. 
Det er særlig lukt, støy og støv som har vært framhevet i gjentatte klager fra innbyggerne. Det er 
registrert klager på lukt fra 312 eiendommer/380 adressepunkter siste 4 til 5 år. De fleste klagene 
stammer fra områder innenfor 500 m fra Husøys ytre grense. Det er også rapportert 76 støyklager 
over siste tre år knyttet til Karmsund havn.  
Det å bo i nærheten av områder med industri, trafikk og lignende vil øke risikoen for å oppleve støy, 
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lukt og andre typer forurensning. I et samfunnsperspektiv må ulike hensyn veies opp mot hverandre, 
og myndighetene har derfor satt grenseverdier for samfunnets tålegrenser for ulike 
påvirkningsfaktorer. Husøy er regulert til næringsområde og havn og har flere ulike virksomheter. 
Noen av virksomhetene medfører lukt, utslipp til sjø, støv og støy til nærliggende boligområder på 
Avaldsnes, Karmsund, Snik og Vormedal. De fire bedriftene Karmsund Protein, Biomar AS, Seagarden 
og Pelagia Karmsund Fiskemel AS skal være hovedkildene til lukt/luft-forurensing og utslipp til sjø. 
Bedriftene har tillatelser fra Statsforvalteren for sine utslipp. Utslippstillatelsene til alle virksomheter 
med utslipp i Karmøy kommune finnes på norskeutslipp.no.  
Tidligere målinger av støy og lukt viser at alle virksomheter ligger innenfor kravene som 
Statsforvalteren har satt i utslippstillatelsen eller satt som forutsetning (bestemmelse) i 
reguleringsplan. 
Etter folkehelseloven skal Karmøy kommune legge til rette for god folkehelse og kommunen skal ha 
oversikt over helsetilstand og påvirkningsfaktorer i kommunen. Helsekonsekvenser skal utredes når 
det er grunn til å tro at saken eller tiltaket vil ha vesentlige konsekvenser for befolkningens helse eller 
helsens fordeling i befolkningen. Forøvrig vises det til kommunens ansvar etter plan- og 
bygningsloven med tilhørende forskrift om konsekvensutredning.  
Norconsults rapport omfatter et luktnotat med spredningsmodelleringer og luktspredningskart for 
luktutslipp fra Karmsund protein, Pelagia, BioMar og Seagarden for juni 2022, et overordnet 
støynotat med beregning av total støybelastning og støysonekart, samt en telefonisk 
spørreundersøkelse blant innbyggere nær Husøy, nærmere bestemt i kretsene Utvik, Skeie, Velde, 
Fiskå, Kolstø (vestsiden av Karmsundet) og Vormedal og Røyksund (østsiden av Karmsundet) og et 
referanseområde (Vorå, Nordbø, Bø, Norheimsvågen, Moksheim og Bjøllehaugen). 
Spørreundersøkelsen ble utført i mai 2022 i følgende soner (Fig. 4): 
Sone 1: Boliger innenfor 500 m avstand fra Husøys ytre grense, Veldetun,: 150 respondenter. 
Sone 2: boliger 500-1000 m fra Husøys ytre grense: 93 respondenter. 
Referanseområde:: 157 respondenter. 
  

 
 
FUNN I NORCONSULT-RAPPORTEN 
Trivsel  

https://www.norskeutslipp.no/no/Listesider/Virksomheter-med-utslippstillatelse/?SectorID=90&n=karm%c3%b8y&f=11&k=1149
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Over 90 prosent av de spurte i områdene Veldetun (Sone 1), Utvik, Skeie, Fiskå, Kolstø, Vormedal, 
Røyksund (Sone 2), trivdes godt /svært godt.  
 
Nærhet til industriområdet Husøy 
Henholdsvis 42 prosent, 33 prosent og 11 prosent i Sone 1, Sone 2 og referanseområdet opplevde 
nærhet til industriområdet på Husøy som utfordrende. Hyppigste årsaker til plage var lukt og støy.  
 
Lukt 
Spørreundersøkelsen: Lukt fra fiskerirelatert virksomhet på Husøy var den miljøfaktoren som flest i 
sone 1 og sone 2 nevnte som mest plagsom når det gjaldt selvopplevd trivsel og helse. I sone 1 sa 35 
prosent av de 150 spurte at deres trivsel ble påvirket i svært stor eller ganske stor grad av lukt. Sytten 
prosent sa også at lukten påvirket helsen i svært stor grad eller i ganske stor grad. I sone 2 var disse 
tallene 31 prosent for trivsel og 9 prosent for helse. Flest svarte at det var ved spesielle vindretninger 
at det var mest luktplager. Selvopplevde helseeffekter som ble nevnt i forbindelse med lukt var at 
lukt påvirket humøret, var irriterende, medførte mindre overskudd, kvalme, søvnproblemer, vondt i 
hodet og at man hadde lyst å flytte. Lukt ble i mindre grad rapportert som ganske/svært plagsom i 
referanseområdet (<10 %).  
Luktberegningen: Figur 2 s. 8 i Luktnotat viser luftspredningskart for juni måned basert på 
spredningsmodelleringer for lukt. Ingen av estimatene var over anbefalt tiltaksgrense på 1 ouE/m3 
(Tabell 2 i Luktnotat). Resultatene viste at i noen perioder kan områder, spesielt ved Våge, få 
luktkonsentrasjoner opp mot 1 ouE/m3. Norconsults konkluderer med at «Dette kan indikere at 
området begynner å nå eller har nådd et nivå der ytterligere luktpåkjenning kan føre til at 
luktimmisjonen hos naboene overstiger den anbefalte grenseverdien på 1 ouE/m3. Dersom det skal 
etableres ny virksomhet med luktutslipp, bør nye spredningsberegninger gjøres i forkant og være med 
på å legge føringer for å minimere påkjenningen hos naboene.»  (s. 9, Luktnotat). Luktberegningen 
gjelder samlet maksimal luktbelastning fra alle bedriftene under ett.  
 
Støy  
Spørreundersøkelsen:  
I sone 1 var det 32 prosent som opplevde plagsom støy ganske eller svært ofte. Tilsvarende tall i sone 
2 var 39 prosent. I sone 1 var det først og fremst havneaktiviteten som ble oppgitt som årsak til 
støyrelaterte plager, deretter industri- og bilstøy. I sone 2 var det enda flere som nevnte 
havneaktivitet med direkte lydeksponering over Karmsundet til Snik, men også mot Kolstø, som årsak 
til støyplager. Nitten og 24 prosent av innbyggerne i hhv Sone 1 og 2 svarte at støy påvirket deres 
trivsel i svært/ganske stor grad. Ni prosent av de innbyggerne anga at støyen påvirket deres helse i 
svært eller ganske stor grad. Oppgitte plager var redusert søvn og søvnkvalitet, utmattelse, stress, 
irritasjon og uro for om det går an å bo i området i framtida. Tallene var lavere i referanseområdet.  
Støyberegningene: Klima- og miljødepartementets "Retningslinje for behandling av støy i 
arealplanlegging”, T-1442:2021, legges til grunn ved arealplanlegging og behandling av enkeltsaker 
etter plan- og bygningsloven i kommunene og berørte statlige etater. Den gjelder både ved 
planlegging av ny støyende virksomhet, endring av eksisterende virksomhet, og ny bebyggelse med 
støyfølsomt bruksformål ved eksisterende eller planlagt støykilde. Lyden er det ekvivalente 
støynivået for dag-kveld-natt (day-evening-night) med 10 dB og 5 dB ekstra tillegg på henholdsvis 
natt og kveld. Beregningsforutsetningene som ligger inne i metoden skal sikre at man ikke beregner 
for lave støynivåer i forhold til dem man får i den faktiske situasjonen. Norconsults overordnede 
støyvurdering (vedlegg nr. 8.2) viser beregnet støysonekart for Sone 1, 2 og referanseområde med 
«rød», «gul» og «hvit» farge etter hvor høyt lydnivået er. Ved anbefalt ekvivalentnivå på grense for 
«gul» lydsone (55 decibel) vil rundt  15 til 20 prosent av befolkningen være sterkt plaget av lyden. 
Norconsult anbefaler at det utføres videre beregninger for ulike døgnperioder, og særlig 
nattperioden (Støynotat s. 13). Dette kan bli relevant i framtidig planarbeid. 
 
Utslipp til sjø 
Ti prosent og 21 prosent av respondentene i Sone 1 og 2 svarte at de svært eller ganske ofte 
opplevde forurensning i sjø (tilsvarende tall for referanseområdet var 7 %). Sytten prosent og 23 
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prosent av innbyggerne i sonene 1 og 2 svarte at forurensning i sjø påvirket deres trivsel i ganske 
eller svært stor grad. Nesten ingen svarte at forurensning i sjø påvirket deres helse. 
 
Støv 
Femten prosent og 21 prosent svarte at de svært eller ganske ofte opplevde støvplager fra industri, 
havneaktivitet og biler og trafikk. Seksten prosent og 19 prosent svarte at de svært eller ganske ofte 
opplevde at støv påvirket deres trivsel i ganske eller svært stor grad. Sju prosent anga at støv påvirket 
deres helse i ganske eller svært stor grad.   
Noen respondenter i telefonundersøkelsen nevnte stedvis griseri i strandsone, «belegg» på sjøen og 
at man ikke lenger kan bade eller spise fisk. 
 
Lys 
Kun 4 prosent og 13 prosent av respondentene opplevde plagsomt lys ganske eller svært ofte. Lys ble 
av få (≤8 prosent) oppfattet som kilde til dårlig trivsel eller uhelse.  
 
Tallene i referanseområdet var lavere for støv, lukt, utslipp til sjø og lysforurensning enn i sone 1 og 
2.  
 
Ansvarsforhold 
Karmøy kommune har i saken ansvar etter forurensningsloven, folkehelseloven, smittevernloven og 
plan- og bygningsloven. Kommunen har etter forurensningsloven virkemidler for å behandle saker 
som omhandler forsøpling, avløp og akutt forurensning. Folkehelseloven gir kommunen plikt til å 
følge opp miljøfaktorer som kan medføre en helseulempe. Kommunen har mulighet til å kreve stans 
av virksomheter med helseskadelig drift, og å pålegge helsekonsekvensutredning. 
Haugaland brann og redning IKS Brann og redning skal følge opp brannvernloven.  
Statsforvalteren i Rogaland har myndighet etter forurensningsloven, særlig etter § 11 som 
omhandler tillatelser til forurensende tiltak. Bedriftene skal rapportere inn til Statsforvalteren 1. 
mars hvert år, og de fører tilsyn ca. hvert 3 år. Ved brudd på tillatelsen har Statsforvalteren mulighet 
til å gi tvangsmulkt.  
Sjøfartsdirektoratet forvalter skipssikkerhetsloven. Generelt aksepteres ikke utslipp til sjø. 
Forurensningsansvaret er delt med Kystverket, som har den akutte beredskapen. Sjøfartsdirektoratet 
vurderer utslipp av fisk og fiskerester fra fiskebåt til å være lovlig, såfremt fangsten ikke er fra annet 
fartøy eller ved retur fra landbasert anlegg. Forbudet med utslipp til sjø er gitt i §§ 31 og 33 i 
skipssikkerhetsloven, forskrift om miljømessig sikkerhet for skip og flyttbare innretninger, og 
MARPOL Vedlegg I – VI. 
Politiet behandler saker etter straffeloven. Straffeloven stiller høye krav til bevisføring, noe som gjør 
at det tar tid å avklare hendelsesforløpet og skyld. 
 
Kommunikasjon 
Karmøy kommune er kjent med at det siden 90-tallet har vært kommunikasjon mellom innbyggere, 
velforeninger og utvalgte bedrifter etablert på Husøy. Det er særlig lukt, støy og støv som har vært 
tema i dialogen. Karmøy kommune har de senere årene hatt gjentakende møter med både bedrifter 
på Husøy og/eller representanter fra velforeninger og innbyggere. Kommunikasjonen mellom 
partene har tidvis vært anstrengt med bakgrunn i utfordringer knyttet til lukt, utslipp, støv og støy. 
Karmøy kommune vil arbeide for å styrke innbyggerdialogen mellom kommunen, bedriftene og 
velforeningene/innbyggerne. Det har med bakgrunn i dette vært gjennomført møte med bedriftene 
(senest august 2020) hvor det ble bedt om at det ble tatt initiativ fra bedriftenes side for å styrke 
kommunikasjonen med innbyggerne. Dette gjelder særlig å svare på henvendelser og varsle 
innbyggerne om økt risiko for lukt, støv eller støy. Det er ikke kartlagt om bedriftene har arbeidet 
systematisk for å styrke innbyggerdialogen som følge av møtet. 
Karmøy kommune har følgende informasjon på karmoy.kommune.no: 
«I perioder kan det oppleves sterk og vond lukt i områdene rundt Husøy. Lukten kommer fra 
fiskerirelaterte virksomheter på Husøy. Lukten som slippes ut er noen ganger innenfor den lovlige 
grensen gitt av utslippstillatelsen fra Fylkesmannen, mens andre ganger kan lukten være over den 
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tillate grense. 
Det er ikke alltid at virksomheten er klar over at det lukter før de får beskjed fra naboer. Det er derfor 
viktig at de som opplever lukt registrerer dette på Husøy.lukter.no, slik at virksomhetene kan 
identifisere luktkilden og gjøre tiltak for redusere lukten». 
Karmøy kommune har innsyn i portalen Husøy.lukter.no, men er ikke en part for å behandle klagene. 
Det har i portalens historie vært registrert 1673 klager fordelt slik:  
2018: 40 klager 
2019: 707 klager 
2020: 541 klager 
2021: 250 klager 
2022: 135 (per 17.10.22) 

Kilde: Data fra portalen husøy.lukter.no. Figuren viser antall registrerte klager i portalen per dag gjennom 2022.  
 
Kommunedirektørens vurdering: 
Havne- og næringsvirksomheten på Husøy har vært et viktig satsingsområde for Karmøy kommune. 
Aktiviteten på området spiller en viktig rolle for lokal og regional verdiskapning. Samtidig skaper 
nærheten til boligområder interessekonflikter, som det har vært et behov for å kartlegge nærmere. 
Et viktig mål med kartleggingen som nå er gjort har vært å avdekke omfanget av aktuelle 
miljøfaktorer og gi grunnlag for kommunens videre håndtering av Husøy-området, herunder behovet 
for tiltak fremover, for eksempel inn i arbeidet med kommuneplanens arealdel. 
Deltakerne i den telefoniske spørreundersøkelsen framstår i rapporten som representative for 
beboerne i de undersøkte boligområdene.  
Norconsult studerte innbyggernes selvrapporterte opplevelser av hvor mye miljøfaktorene påvirket 
trivsel og helse. Selvopplevd trivsel og helse kartlegges fordi disse forholdene er relevante og viktige. 
Videre er det praktisk mulig å innhente denne informasjonen. Felles for miljøfaktorene lukt, støy, 
støv, forurensning til sjø er at det som for noen oppleves lite plagsomt, kan oppleves som årsak til 
redusert trivsel og helse for andre. 
Norconsults samlede beregninger av støy- og luktnivåer fra industriområdet på Husøy viser at 
myndighetenes anbefalte grenseverdier overholdes. Ved framtidig utbygging av industriområdet 
Husøy bør støy og luktforhold tas hensyn til. En del av innbyggerne rapporterer plager. 
Støymålingene er på «gult» og luktestimater kan ikke utelukke at det i perioder er lukt opp mot 
anbefalte grenseverdier. Samlet sett peker derfor rapporten på at man i framtida bør gjøre grundige 
vurderinger og vurdere tiltak for å unngå støy og lukt. Rapporten gir ikke grunnlag for å pålegge 
bedrifter tiltak eller å redusere industriområdet. Rapporten peker på at framtidig utbygging av 
industriområdet på Husøy krever grundigere konsekvensutredninger og vurderinger som inkluderer 
all virksomhet i området, slik at kommunen får en samlet og detaljert oversikt. Kostnader ved 
eventuelt videre undersøkelser kan i følge Folkehelselovens § 11 legges på de involverte bedriftene. 
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I saken som ble vedtatt av kommunestyret i februar 2022 ble det vist til at det kunne bli aktuelt med 
videre dybdeanalyser av lukt og støy, noe som også tas opp i Norconsults rapport. Når det gjelder 
videre luktanalyser har kommunedirektøren vært i dialog med Norconsult om dette. 
Tilbakemeldingen fra Norconsult er at de i arbeidet med rapporten allerede har utført det som er 
beskrevet i dybdeanalysen for lukt, og at de derfor ikke kan bidra med flere detaljer. Kartlegging av 
støy kan være aktuelt i den videre utviklingen av områdene øst på Husøy. Det anbefales i denne 
omgang ikke ytterligere kartlegginger. I den videre utviklingen av Husøy-området vil det imidlertid 
kunne bli aktuelt å gjøre/pålegge ytterligere kartlegginger for å sikre at det tas hensyn til 
miljøfaktorene ved fremtidig utvikling av området.  
 
Kommuneplan og områdeplan 
Industriområdet, samlet kalt Husøy, har 13 reguleringsplaner av varierende alder. Bare de nyeste 
lengst øst har bestemmelser som setter grenseverdier for tillatt forurensning. Disse er ikke knyttet til 
lukt, men stort sett til støy, og gjelder kun for den enkelte detaljreguleringen de er del av.  
Kommuneplanens arealdel skal angi hovedtrekkene i arealdisponeringen og rammer og betingelser 
for hvilke nye tiltak og ny arealbruk som kan settes i verk, samt hvilke viktige hensyn som må ivaretas 
ved disponering av arealene. I kommuneplanens arealdel kan det legges inn en hensynssone sikrings-
, støy- og faresone med angivelse av fareårsak eller miljørisiko med tilhørende bestemmelser som 
forbyr eller setter vilkår for tiltak og/eller virksomhet innenfor sonen. Det eksakte innholdet i en slik 
bestemmelse må fastsettes når arbeidet med kommuneplanens arealdel begynner.  
Kommuneplanens arealdel er det overordnete planverktøyet. For å få et mer detaljert 
styringsverktøy, som for eksempel kan si noe hvilke arealer som er mer egnet for bedrifter som 
ytterligere belaster miljøkvalitetene enn andre, trengs mer detaljerte planer. I den sammenheng er 
det mer hensiktsmessig med en områdereguleringsplan.  
Områdereguleringsplaner definerer og beskriver ambisjoner og målsetninger kommunen har for et 
spesifikt område i kommunen. De samme bestemmelsene kan settes i en områdereguleringsplan 
som for en detaljreguleringsplan, men man har også anledning til å la noen områder ligge uten 
samme detaljeringsgrad og stille krav om senere detaljreguleringer.  
Med hjemmel i plan – og bygningslovens § 12-7 punkt 3. kan kommunen bestemme «grenseverdier 
for tillatt forurensning og andre krav til miljøkvalitet i planområdet, samt tiltak og krav til virksomhet 
i eller av hensyn til forhold utenfor planområdet for å forebygge eller begrense forurensing.»  
Utarbeiding av en områdereguleringsplan for Husøy kan tas inn i og vedtas i neste kommunale 
planstrategi. 
 
 
Innbyggerdialog 
Det er vesentlig at bedriftene arbeider for en styrket innbyggerdialog. Å drive proaktiv 
kommunikasjon betyr at innbyggerne får informasjon om ekstraordinær risiko for lukt, støv eller støy 
før det faktisk skjer. Dette gjør at innbyggerne får mulighet til å beskytte seg mot den uønska 
belastningen som lukt, støv eller støy kan være og som fremkommer i 
helsekonsekvensundersøkelsen  
Karmøy kommune vil med brev til bedriftene, og i dialog, be om at det iverksettes tiltak for å styrke 
innbyggerdialogen i området rundt Husøy. Det forventes at tiltak er operative i løpet av våren 2023, 
og senest før ventet høysesong for produksjon som kan føre til belastninger for innbyggere i forhold 
til lukt. 
 
Karmsund Havn 
Karmsund Havn IKS er en sentral utviklingsaktør på Husøy. Gjennom kommunens eierdialog med 
selskapet vil Karmøy kommune ha en forventning om at selskapet jobber aktivt med å tilpasse sin 
virksomhet for å redusere negative ringvirkninger av støy og andre miljøfaktorer, samt å bidra til en 
konstruktiv dialog med berørte innbyggergrupper.  
 
Forslag til vedtak 
1. Karmøy kommunestyre tar vedlagte helsekonsekvensutredning til orientering. 
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2. Industriområdet  på Husøy har en viktig rolle i lokal og regional verdiskapning og skal 
videreutvikles. Helsekonsekvensutredninger viser at det må tas hensyn til påvirkningsfaktorer i den 
videre utviklingen av området.  
3. Karmøy kommunestyre ber kommunedirektøren om å ta inn spørsmålet om en hensynssone på 
Husøy i arbeidet med kommuneplanens arealdel. 
 
4. Karmøy kommunestyre ber om at en egen områdereguleringsplan for Husøy prioriteres i neste 
rullering av kommunens planstrategi.  
 
5. Karmøy kommune vil som medeier i Karmsund Havn IKS ha en forventning om at selskapet jobber 
aktivt med å tilpasse sin virksomhet for å redusere negative ringvirkninger av støy og andre 
miljøfaktorer, samt bidra til en konstruktiv dialog med berørte innbyggergrupper.   
6. Kommunedirektøren ber bedriftene som omtales i helsekonsekvensundersøkelsen sette i gang 
nødvendige tiltak i løpet av første kvartal i 2023 for å styrke innbyggerdialogen. 
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Saksnr.  Utvalg Møtedato 

026/22 Karmøy ungdomsråd 08.11.2022 

 Eldrerådet  

 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne  

039/22 Hovedutvalg oppvekst og kultur 09.11.2022 

111/22 Formannskapet 14.11.2022 

 Kommunestyret  

 

 

Nytt kulturhus - Lokalisering og realiseringsstrategi 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
· Kommunestyret legger anbefalingen fra «Lokaliseringsvurdering for nytt kulturhus i Karmøy 

kommune» til grunn og vedtar at kulturhuset skal realiseres i Kopervik. 
· Kommunestyret ber administrasjonen fortsette arbeidet med å jobbe frem en avtale 

mellom Karmøy kommune og private eiendomsutviklere, for å utvikle et område i Kopervik 
gjennom å bruke kulturhuset som en strategisk investering.  

· Formannskapet fortsetter som styringsgruppe og skal holdes løpende orientert om 
utviklingen.   

 

Saksutredning  
Bakgrunn for saken 
I 2017 ble det opprettet en ekstern arbeidsgruppe og formannskapet bevilget kr 50 000 for å utrede 
behov og muligheter for å etablere et moderne og tidsriktig kulturhus i Karmøy kommune. 
Arbeidsgruppen leverte sin rapport i juni 2018. 
Formannskapet behandlet saken den 15.06.2020, saksnr. 68/20. 
 
Behandling: Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
1.Kommunestyret ser at det er behov og ønskelig med et moderne kulturhus med flere funksjoner og 
mener det er riktig å gå videre med prosjektet. 
 
2.Kommunestyret er kjent med de vedtatte finansielle måltall, og med de investeringsprosjektene 
som allerede ligger inne i økonomiplan. Prosjekteringsmidler må vurderes innarbeid i kommende 
budsjett og økonomiplan. Kommunestyret ber om sak innen sommeren 2021 hvor aktuelle tomter 
presenteres. Tomtene skal være sentrumsnære og belyses i forhold til infrastruktur, beliggenhet, 
tilkomst, parkering, eierforhold mv. Hovedfokus skal være på investerings- og driftskostnader. 
 
3.Utgiftene til å drifte et eventuelt nytt kulturhus må vurderes grundig og se på ulike driftsmodeller 
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Hovedutvalg for oppvekst og kultur 16.06.21 
Fordi det var prematurt å utarbeide en tomtevurderingssak, før kommunestyret har avklart nærmere 
hvilket ambisjonsnivå man skal legge til grunn for nytt kulturhus, ble det bestilt en utredning av ulike 
konsepter: «Nytt kulturhus på Karmøy» Konseptvalg. Kultursjef orienterte utvalget om bestillingen i 
siste møte før sommeren 2021. Dette ble tatt til orientering. Rapporten ble overlevert kommunen i 
sommer og endelig versjon ble mottatt i september 2021. Rapporten er vedlagt 
  
Fremtidig kulturhusstruktur 
Målene som er satt innenfor dette området er omtalt i Kommunedelplan kultur 2016-25 kap. 4.7: 
·          Arenaer som er bygd for et aktivt og profesjonelt kulturliv, på kulturlivets sine premisser 
·          Tilrettelagte lokaler for ulike kulturuttrykk 
·          Utredning av nytt kulturhus 
Et sentralt tiltak er å etablere en felles hovedformidlingsarena på Karmøy, for ulike kulturuttrykk. En 
slik arena skal ha egnede lokaler som muliggjør utprøving, kunstproduksjon og formidling. 
 
En fremtidig kulturhusstruktur vil påvirkes av hvilke funksjoner og program som legges inn det nye 
kulturhuset. Selv om noen funksjoner samles i et nytt kulturhus, vil det fortsatt være behov for et 
desentralisert tilbud. Dagens kulturhus spiller en viktig rolle for stedsutvikling og oppvekstmiljø. De 
huser ungdomsklubber, fritidsklubber og tilrettelagte fritidsklubber og Karmøy kulturskole. 
 
Kulturskolen tilbyr i dag både sentraliserte tilbud og lokale tilbud – dette skal fortsatt være 
situasjonen når kommunen etablerer et nytt felles kulturhus på Karmøy. 
 
I mars 2021 kom stortingsmelding nr. 18 Oppleve, skape, dele – Kunst og kultur for, med og av barn 
og unge. Meldingen gir en oversikt over satsingsområdene innen barne- og ungdomskulturfeltet på 
nasjonalt nivå. Ett av målene er å legge til rette for at alle barn og unge – uavhengig av bosted, 
økonomi, funksjonsevne og sosial og etnisk bakgrunn – får tilgang til et bredt og mangfoldig kulturliv 
og får mulighet til selv å delta, skape, lære og mestre. Stortingsmeldingen omhandler også 
kulturskolene. Mange kulturskoler har organisert undervisningstilbudet sitt i tråd med rammeplan for 
kulturskolen, med tre opplæringsprogram med ulik profil og målsetting: bredde-, kjerne- og 
fordypningsprogram. Ny plan for Karmøy kulturskole ble vedtatt i kommunestyret i februar 2022 og 
beskriver tilbud og organisering. 
 
Sektor eiendom har god oversikt over driftskostnadene ved dagens kulturbygg og etablering av et 
nytt kulturhus må sees i sammenheng med de eksisterende driftskostnadene. Det er helt avgjørende 
at et nytt kulturhus ikke utarmer og umuliggjør lokale tilbud. Sambruk, transformasjon, 
omstrukturering eller salg kan både frigjøre eksisterende lokaler og minske driftskostnadene for de 
lokale tilbudene. 
Ved etablering at et nytt kulturhus vil kommunen vurdere bemanningsstrukturen ved de 
eksisterende kulturhusene og på den måten kan det frigjøres ressurser til drift av et nytt kulturhus. 
 
«Nytt kulturhus på Karmøy» Konseptvalg 
I april 2021 leverte VILL tre mulighetsstudier for byene Kopervik, Åkrehamn og Skudeneshavn. 
Mulighetsstudiene fokuserte på sentrum av byene som drivere for bærekraftig utvikling av Karmøy 
og var spesielt koblet mot mobilitet, byrom og fortettingspotensial. I dette arbeidet var 
kulturhuslokasjon en ikke adressert utfordring. 
 
Konseptvalg-rapporten for kulturhus er en videreføring av ambisjonene om å skape gode 
bærekraftige byer på Karmøy, og samtidig diskutere hvilken type kulturhus som best lever opp til det 
målet. 
 
Det er mange fallgruver som tidligere kulturbyggplanleggere har gått i, fra kulturhus som er laget 
uten medvirkning fra dem som skulle bruke dem, til kulturhus som er så dyre å drive at de tapper 
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kommunekassene. 
 
Rett plassering og programmering av et kulturhus vil kunne ha en positiv effekt på byen. 
Konseptvalg-rapporten presenterer tre ulike utbyggingsmodeller for det nye Kulturhuset. Modellene 
er delt opp i konseptene ”Området”, ”Nabolaget” og ”Huset” og dreier seg om skalaen og omfanget 
av det totale utbyggingsscopet. Konseptene er utviklet for å synliggjøre forskjellige modeller hvor 
kommunen må velge om man ønsker inntjening på huset utover utleie av kulturarealene. Felles for 
alle tre konseptene er at de kan og bør sees i sammenheng med nye driftsmodeller for de fem 
eksisterende kulturhusene. 
 

 
  
Etter vedtaket i KST 110/21 har administrasjonen brukt tiden på å sondere hvorvidt det var grunnlag 
for å forfølge realiseringsstrategien «Området». En slik realiseringsstrategi forutsatte at invitasjonen 
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ble positivt mottatt av næringslivet. Karmøy kommune har gått åpent ut og signalisert at den ønsket 
å komme i kontakt med relevante aktører i henholdsvis Åkrehamn og Kopervik. Erfaringen fra begge 
byene har vært at næringslivet har respondert svært positivt – og sett merverdien av en lokalisering i 
både Åkrehamn og Kopervik. Videre har møtene mellom kommunen og næringslivet vært preget av 
optimisme og ambisjon på vegne av hver av de to byene.  
 
Oppsummert er situasjonen den at kulturhuset, og kommunen som samarbeidspartner, er ønsket i 
begge byene. Kommunen har spilt med åpne kort hele veien, og samtlige har vært kjent med at én by 
vil bli valgt. Det er nå helt avgjørende for å komme videre i prosessen at kommunestyret går inn for 
én by. Først da kan samarbeidsform/selskapsform vurderes mer inngående, samt at det blir mulig å 
jobbe frem ulike alternativer for tomt, romprogram, nærhetsdiagram og konkurranseform.  
 
Vedlagt denne saken finnes en systematisk gjennomgang av de to aktuelle byene. Vurderingen 
omhandler lokalisering og er gjort ut fra kjent kunnskap og baserer seg ikke på et nytt 
kunnskapsgrunnlag.  
 
Vurderingen er delt opp i følgende tema:  
1.          Samsvar med overordnede planer og strategier  
2.          Mobilitet og tilgjengelighet  
3.          Byutvikling  
4.          Bærekraftig byggeri  
5.          Økonomi   
6.          Kultur  
 
Innenfor hvert tema er det gitt en beskrivelse som avgrenser temaet og en oversikt over kriteriene 
som brukt i vurderingen.  Oppsummert anbefales kulturhuset lokalisert i Kopervik, da det er samlet 
sett er best forutsetninger for å etablere et kulturhus her. 
 
Selv om rådmann anbefaler at det jobbes videre med Kopervik, har det som et direkte resultat av 
prosessen vokst frem et nytt samarbeid i Åkrehamn. Her jobbes det videre for ønsket byutvikling 
sammen med privat næringsliv, fylkeskommunen og Karmøy kommune gjennom verdens største 
arkitektkonkurranse Europan (se KST 071/22).  
 
Formannskapet har fungert som styringsgruppe, det har vært arbeidsmøter og det har vært løpende 
orientert om fremdriften. Vedlagt denne saken er «Lokaliseringsvurdering for nytt kulturhus i Karmøy 
kommune» - den konkluderer med at Kopervik har best fyller vurderingskriteriene.  
 
Rådmannens vurdering 
Rådmannen mener at den vedlagte lokaliseringsvurderingen gir tilstrekkelig informasjon for å 
anbefale Kopervik som byen hvor nytt kulturhus bør realiseres. 
 
Offentlige investeringer i funksjonsbygg bør alltid søke å oppnå flere mål enn kun å levere én 
funksjon eller ett tilbud. Kommunen, som samfunnsutvikler, kan gjøre strategiske investeringer for å 
bidra til ønsket utvikling, og muliggjøre private investeringer og samskaping.  
 
Rådmannen ønsker å bruke 2023 på å fortsette arbeidet med de private aktørene i Kopervik for å 
utforske muligheter for både byen og kulturhuset. Konseptvalg rapporten fra Vill og Wilder viser 
hvordan det å investere i et kulturhus kan gi ulik grad av byutvikling avhengig av ambisjonsnivå og 
gjennomføring av prosjektet. 
 
De tre ulike utbyggingsmodellene eller konseptene gir et godt rammeverk for å strukturere en slik 
prosess. Målsettingen er å få på plass en formell avtale med de private aktørene, som gjør at 
kommunen kan jobbe videre med «Området» som realiseringsstrategi. Selv om det er svært positive 
signaler fra de private – er det først når kommunen endelig lander på valg av by, at reelle planer og 
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forhandlinger kan begynne, og konkrete vurderinger av aktuelle tomter og transformasjonspotensial 
kan vurderes nærmere. Rådmannen foreslår at formannskapet fortsetter som styringsgruppe, slik at 
eventuelle avtaler eller selskapsformer forankres politisk.  
 
Prosjektet har potensial til å være et proaktivt bidrag, som vil støtte direkte opp om de prioriterte 
målsettingene i samfunnsdelen. For å lykkes med dette ønsker rådmannen en tverrfaglig tilnærming. 
En så stor investering, som et kulturhus representerer, bør ha store ringvirkninger, gi god byutvikling, 
en forsvarlig økonomi, høy grad av måloppnåelse og styrke kommunen som strategisk 
samfunnsutvikler. 
 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Vurdering – Lokalisering av kulturhus i Karmøy kommune 

Kulturhusutredning Karmøy - Vill og Willder 
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Kommunedirektør/rådmann: Vibeke Vikse Johnsen  

 

  

 

 

Saksnr.  Utvalg Møtedato 

112/22 Formannskapet 14.11.2022 

 

 

Møteplan 2023 - formannskapet 
 

Forslag til vedtak: 
1. Formannskapet vedtar følgende møtedatoer for 2023: 

30. januar 
6. februar 
20. februar 
6. mars 
27. mars 
17. april 
8. mai 
15. mai 
5. juni 
12. juni 
28. august 
6. november 
13. november 
27. november 
4. desember 

 
2. Møtestart kl. 16:00 videreføres for møter i formannskapet i 2023. 
 
 
 

Møteplanen for formannskapet har de siste årene blitt fastsatt etter følgende prinsipp: 
· Møtene holdes én fast dag kl. 16.00, i formannskapssalen. 
· Normalt holdes det to formannskapsmøter før hvert kommunestyremøte. 
· Det er i størst mulig grad tatt hensyn til møter i fylkesting, fylkesutvalg og samferdselsutvalget i 

fylket og skoleferier. 
· Antall møter og møtedatoer tilstrebes å være lik hvert år, men det ble ved møteplan 2022 vedtatt å 

øke antall møter i kommunestyret og formannskapet. 
· I 2015 - 2022 har møtene i formannskapet blitt avholdt på mandager. 

I løpet av 2021 ble flere av møtene i kommunestyret avsluttet etter kl. 23:00, og det var i tillegg 
behov for ekstraordinære møter for å få behandlet samtlige av sakene på sakslisten. Det ble derfor 
foreslått å øke antall møter i kommunestyret i møteplan 2022. Som følge av dette ble det også 
vedtatt et økt antall møter i formannskapet i 2022 enn tidligere år.  
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Denne økningen er forsøkt videreført for vårhalvåret i møteplan 2023. Ettersom 2023 er et valgår, 
foreslås det et antall møter på høsten som er mer i samsvar med møteplan for tidligere valgår. 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Norsk Kalender 2023 - med helligdager 

Skoledager, ferier og fridager - skolerute - Rogaland fylkeskommune 

Møtedatoer fylket 2023 

 

 

  



Side 60 av 64 

 

 

 

Dato: 07.11.2022 

Arkivsak-ID.: 22/9723 
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Kommunedirektør/rådmann: Vibeke Vikse Johnsen  
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Samlesak for referatsaker 
 

 

 

Underliggende saker: 

150/22, Søknad om tilskudd - deponering av dekk og gummi 

 

 

151/22, Søknad om midler til drift av ungdomsklubben Gilli 

 

 

152/22, Høring - Forskrift om nasjonal løsning for tilgjengeliggjøring av helsedata 

 

 

153/22, Høring - Forslag til endring i forskrifter som følge av at manuellterapeuter tas inn i 

autorisasjonsordningen for helsepersonell 

 

 

154/22, Høring - forslag til endringer i konfliktrådsloven mv. strafferettslige reaksjoner og 

tvangsmidler for ungdom 

 

 

155/22, Høring – forslag til lov om informasjonstilgang mv. for Koronautvalget 

 

 

156/22, Høring - fremforhandlet utbyggingsavtale for Åkraøynå og Holmane 

 

 

157/22, Høring - Innretning av legemiddelberedskapslager for primærhelsetjenesten 

 

 

158/22, Høring - Nasjonal faglig retningslinje for fødselsomsorg 

 

 

159/22, Høring - Pasientens prøvesvar i nasjonal kjernejournal mv. – endringer i pasientjournalloven 
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160/22, Høring av forslag til forskrift om opptak, studier og eksamen ved fagskolestudiet Brann, 

redning og samfunnssikkerhet ved Brann- og redningsskolen (brann- og redningsskoleforskriften) 

 

 

161/22, Høring av mindre endring i byggevareforskriften 

 

 

162/22, Høring av overordnet bevaringsstrategi 

 

 

163/22, Høyring - verksemdsstrategi Høgskulen på Vestlandet 2023 - 2030 

 

 

164/22, Søknad om økonomisk støtte 2023 til Brukerhuset for Helse Fonna-regionen 

 

 

165/22, Landbruket i Rogaland sin hederspris 2022 - ber om kandidater 

 

 

166/22, Melding om forventet saksbehandlingstid for innkommet sak om lovlighetskontroll for 

kommuneplan 

 

 

167/22, NOU 2022:9 - En åpen og opplyst offentlig samtale - høring 

 

 

168/22, Offentlig ettersyn og høring av forslag til planprogram - Regionalplan for Preikestolen og 

Lysefjordområdet 

 

 

169/22, Oversendelsesforslag fra formannskapets møte 26.9.2022 

 

 

170/22, Protokoll fra hovedutvalg helse og omsorg 26.10.22 -  Samlesak for referatsaker - 

oversendelsesforslag fra kommunestyret 19.09.22, oversendt fra formannskapet til hovedutvalg 

helse og omsorg 

 

 

171/22, Regjeringens minnemedalje for innsats under andre verdenskrig 

 

 

172/22, Svar restmidler T-forbindelsen - veiforbindelsen mellom Tysvær, Karmøy og Haugesund 

kommune 

 

 

173/22, Søknad om økonomisk støtte til arbeid - Krigsropet (Frelsesarmeen) 
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174/22, Søknad om økonomisk støtte til Kolnes grendahus 

 

 

175/22, Til uttalelse - Søknad om utsetting av LIDAR-bøyer - Utsira Nord - Utsira og Karmøy 

kommuner 

 

 

176/22, Varsel om krav om erstatning fra Fjord Motorpark Eiendom 

 

 

177/22, Varsel om krav om erstatning fra Fjord Motorpark Eiendom 
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Samlesak for spørsmål 
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Dato: 12.10.2022 

Arkivsak-ID.: 22/3960 

JournalpostID: 22/61781 

Saksbehandler: Helene Riisdal  

Kommunedirektør/rådmann: Vibeke Vikse Johnsen  

 

U. off. § 23 1. ledd 

 

 

Saksnr.  Utvalg Møtedato 

115/22 Formannskapet 14.11.2022 

 Kommunestyret  

 

 

Krav om innløsning som følge av kommuneplanens arealdel etter pbl. § 15-1 
 

Saken inneholder opplysninger som er unntatt offentlighet, jf. offl. § 23 (1). 

Forslag til vedtak og saksframlegg er derfor tatt bort fra offentlig innkalling. 

 

 

Rådmannens forslag til vedtak: 
 
 

 

 


